
PLE DE L'AJUNTAMENT

Sessió Ordinària
Acta Núm. 13 

Divendres, 22 de desembre de 2017
1a Convocatòria

Senyors/Senyores assistents: 

Alcaldessa-presidenta:  RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ

Regidors/Regidores: SR.  MIQUEL  ÀNGEL  DÍAZ  NARANJO,   SRA.  ROSA  MARIA
FERNÁNDEZ  LABELLA,  SR.   JORDI  TORT  I  REINA,  SR.  JORDI  JIMÉNEZ
HORCAJADAS,  SR.  GERMÁN  BARRENA  CASERO,  SR.  ÈRIC  PLAZA  LÓPEZ,  SRA.
GEMMA  BADIA  CEQUIER,  SR.  MIGUEL-ÁNGEL  IBÁÑEZ  GINER,  SR.  CARLOS
GARCÍA  AJENJO,  SR.  FRANCISCO  GAVILÁN  PEÑA,  SRA.  GUADALUPE  DEL RÍO
REYES,  SR.  ANDREU  PÉREZ  LORITE,  SR.  ALBERT  MASSANA  I  GRÀCIA,  SRA.
MARTA  JIMÉNEZ  I  IBORRA,  SR.  MIGUEL  HERRERA  DÍAZ,  SR.  JUAN  CARLOS
BONDÍA GARCÍA, SRA. MÓNICA PARÉS CENTENO, SR. JOSEP LLOBET NAVARRO,
SR. RAMON CASTELLANO ESPINOSA I SR. ANTONI RAFANELL AMAT. 

Funcionaris:
Secretari General: Sr. Roger Cots Valverde
Interventor: Sr. Jose María García Pascual

En el saló de Plens de l'Ajuntament de Gavà, situat a la  Plaça de Jaume Balmes, s/n  , es va
reunir  el  Ple  de  l'Ajuntament  el  dia  22 de  desembre  de 2017,  en  sessió ordinària,  primera
convocatòria,  amb   la  presidència   de  la  Sra.  Raquel  Sánchez  Jiménez,  com  alcaldessa-
presidenta,  concorrent els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari
general Sr. Roger Cots Valverde.

Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local.

I essent les 18 hores i 6 minuts, la Sra. Alcaldessa-presidenta, va declarar oberta la sessió. 

Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els
acords següents:
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PART RESOLUTIVA DEL PLE

1 –   ACTUALITZACIÓ DE L’INVENTARI COMPTABLE A 31 DE DESEMBRE DE 
2016
 
Antecedents:
 
1.-Atès  que,  per  tal  de  obtenir  el  valor  l’inventari  a  data  de 31  de desembre  de 2016,  cal
incorporar en el registre d’Inventari els fets amb transcendència patrimonial ocorreguts durant
l’exercici de 2016.
 
2.-Vistos els registres d’inventari a 31 de desembre de 2016, una vegada incorporats tots els fets
amb transcendència econòmica i patrimonial ocorreguts en l’exercici de 2016.
 
3.-Vista la liquidació del pressupost de despeses de 2016 de l’Ajuntament, respecte als valors
corresponents a les inversions efectuades,  de la que es desprèn la classificació per comptes
comptables que, atesa la parametrització del sistema d’informació comptable no es correspon en
alguns aspectes, als que correspondria segons la classificació que es dur a terme per a l’inventari
comptable, i per tant correspon fer les oportunes reclassificacions.
 
 Fonaments de dret:
 
1.-Article  32 de la  Llei  33/2003,  de  3  de  novembre,  del  Patrimoni  de les  Administracions
Publiques, respecte dels béns mínims que han d’integrar l’inventari patrimonial de les entitats
locals, que haurà de fer-se fent constar amb suficient detall les mencions necessàries per a la
seva identificació.
 
2.-Article 222 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel que s’aprova el Text Refós de la
Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, pel que fa a la necessitat de dur un inventari del
béns municipals i la seva actualització.
 
3.-Capítol  segon del  Decret  336/1988,  de 17 d’octubre,  pel  qual  s’aprova el  Reglament  del
Patrimoni dels Ens Locals, respecte la informació que s’ha de fer constar segons la naturalesa
del bé registrat i la agrupació per epígrafs que s’ha d’utilitzar per classificar-los. 
 
4.-Norma d’aplicació per a la comptabilització dels fets econòmics i patrimonials fins al 31 de
desembre  de  2016,  data  en  que  es  realitza  l’actualització  de  l’Inventari,  és  de  l’Ordre
HAP/1781/2013, de 20 de setembre,  per la que s’aprova la Instrucció del model  normal  de
comptabilitat local.
 
5.-Article 21 de les Bases d’Execució del  Pressupost General de l’Ajuntament  de Gavà per
l’exercici  2016,  respecte  dels  criteris  per  a  determinar  l’amortització  dels  elements
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d’immobilitzat,  i  l’article  35,  que  regula  les  altes  i  baixes  així  com  la  translació  a  la
comptabilitat municipal de la informació patrimonial resultant.
 
En base a  tot  això i  en virtut  a  les  atribucions que tinc  conferides  en virtut  del  Decret  de
l'Alcaldessa DE1641/2015, de 16 de juny, es proposa al Ple l’adopció del següent

ACORD
 
Primer.-  Incorporar  els  moviments  que  consten  en  l’annex  B1  a  l’Inventari  comptable de
l’Ajuntament  a  data  de  31  de  desembre  de  2016,  quedant  el  seus  valors  com es  detalla  a
continuació per epígrafs, segons la classificació del l’article 106 del Decret 336/1988, de 17
d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament del Patrimoni dels Ens Locals. Tot plegat amb un
valor  net  comptable  de  dos-cents  setanta  set  milions  quatre-cents  vint-i-nou mil  vuit  cents
seixanta dos euros i seixanta quatre cèntims (277.429.862,64 €).
 
Epígraf Denominació epígraf Valor Adquisició Amortització

Acumulada
Import  Net

11a Parcs i Jardins 63.801.926,70 1.346.205,14 62.455.721,56
11b Places i vials urbans 74.962.470,70 18.974.330,72 55.988.139,98
11c Vials no urbans 2.668,00 416,94 2.251,06
11e Béns revertibles 32.020,34 10.580,99 21.439,35
12a Immobles domini públic 120.682.232,42 21.530.097,69 99.152.134,73
12b Drets Reals domini públic 91.314,00 5.366,26 85.947,74
12c1 Mobles domini públic 3.291.381,62 3.032.587,79 258.793,83
12c2 Equips informàtics 2.158.987,81 1.978.128,43 180.859,38
12c3 Vehicles 672.720,21 597.935,69 74.784,52
12c4 Maquinària, instal·lacions i 

utillatge
644.427,75 518.743,40 125.684,35

12d3 Propietat comercial 20.082,78 7.066,65 13.016,13
12d4 Aplicacions informàtiques 1.251.256,67 1.204.401,65 46.855,02
12f Béns revertibles 6.828.517,80 24.502,95 6.804.014,85
31 Immobles patrimonials 8.029.336,05 21.238,61 8.008.097,44
35 Quot., parts aliq.títols capital 

emp.
17.753.386,27 0 17.753.386,27

 TOTAL AJUNTAMENT DE 
GAVÀ

300.222.729,12 49.251.602,91 250.971.126,21

31 Immobles patrimonials 26.390.808,22 0 26.390.808,22
61 Tresoreria 67.928,21 0 67.928,21
 TOTAL PATRIMONI 

MUNICIPAL DEL SÒL I 
HABITATGE

26.458.736,43 0 26.458.736,43

 TOTALS AJUNTAMENT DE 
GAVÀ MES PATRIMONI 
MUNICIPAL DEL SÒL I 
HABITATGE

326.681.465,55 49.251.602,91 277.429.862,64
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Segon.- Registrar els imports dels annexos,  per tal d’adequar els registres incorporats en el
sistema  d’informació  comptable  amb  els  que  correspondrien  amb  els  criteris  de  l'Inventari
Comptable.
 
Tercer.- Comunicar als serveis de comptabilitat els imports descrits en els annexos per a la seva
inclusió en el sistema d’informació comptable de l’Ajuntament, per tal que en sigui coherent
amb els registres que consten en l’Inventari Comptable.
 
L’acord va ser adoptat per nou (9) vots a favor (8 PSC i 1 CiU -Sr. Castellano.-), cap en contra i
dotze (12) abstencions (4 C's, 3 ERC, 2 GSSP, 2 PP i 1 CiU -Sr. Rafanell-), donant-se per tant el
vot  favorable  de  la  majoria  simple  (més  vots  afirmatius  que  negatius)  dels  membres  de  la
Corporació presents –en aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general,
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei
municipal i de règim local de Catalunya.
 

----------

Després  de  la  intervenció  del  ponent,  Sr.  Jordi  Tort,  tinent  d'alcalde  de  Nova
Governança i Economia,  intervé, pel grup municipal C's, el Sr. Miguel Àngel Ibáñez
per  manifestar  que,  atesa  la  posició  del  seu  grup  municipal  sobre  la  valoració  del
Patrimoni Municipal del Sòl i Habitatge, s'abstindran.

Torna a intervenir el ponent, Sr. Jordi Tort, per recordar que es trobem davant un punt
molt tècnic, que la seva posició C's la va denunciar davant  l'Oficina antifrau, que va
donar la raó a l'Ajuntament.

2 –   APROVACIÓ DEFINITIVA DE LA MODIFICACIÓ DE L'ORDENANÇA FISCAL 
NÚM. 4 PER A L'EXERCICI 2018
 
Fets
 
El tinent d'alcalde i president de l'Àmbit de Nova Governança i Economia, d'acord amb el que
disposen els articles 15 i 16 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova
el text refòs de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, va sotmetre a l'aprovació del Ple la
proposta d'acord de modificació d'Ordenances Fiscals, que va ser aprovat inicialment en sessió
ordinària de 19/10/2017.
 
Els  acords  d’aprovació  provisional  han  estat  exposats  al  públic  en  el  tauler  d’anuncis  de
l’Ajuntament, així com el text complet de les Ordenances fiscals modificades durant el termini
de trenta dies hàbils, comptats des del dia següent al de la publicació de l’anunci d’exposició en
el Butlletí Oficial de la Província, i també l’acord es va publicar en un diari de gran difusió de la
província.
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Durant  el  període  d'exposició  de  30  dies  de  les  ordenances  fiscals,  s'ha  realitzat  una
al·legacions, contra l'ordenança Fiscal Núm. 4 Impost sobre l’Increment de Valor dels Terrenys
de Naturalesa Urbana.
 
Fonaments de dret
 

• Articles 15 a 19 del Text Refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, aprovat pel
Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, estableix el procediment per a l’aprovació i
modificació de les Ordenances fiscals reguladores dels tributs locals.

• Article 22 de la Llei 7/1985,  de 2 d'abril,  reguladora de les Bases de Régim Local,
estableix que correspon al ple l'aprovació de les ordenances.
 

Per tot això, el tinent d'alcalde i president de l'Àmbit de Nova Governança i Economia proposa
al Ple de l'Ajuntament , previ dictamen de la Comissió Informativa corresponent, l'adopció dels
següents:
 
ACORDS:
 
Primer.  DESESTIMAR  les  al.legacions  presentades  per  Carlos  García  Ajenjo,  en
representació de l'agrupació local de Ciutadans-Partido de la Ciutadania de data 27/11/2017 (RE
27853), contra l'aprovació inicial de l'Ordenança Fiscal  Núm. 4 Impost sobre l’Increment de
Valor dels Terrenys de Naturalesa Urbana., per no ajustar-se a la normativa vigent, en tant que
amplia i proposa una exempció parcial a tots els hereus legalment reconeguts.
 
Segon. APROVAR DEFINITIVAMENT per a l’exercici 2018 i següents, la modificació de la
Ordenança  fiscal  Núm.  4  Impost  sobre  l’Increment  de  Valor  dels  Terrenys  de  Naturalesa
Urbana.
 
Tercer.- PUBLICAR en el “Butlletí Oficial de la Província” l'acord elevat a definitiu i el text
íntegre dels articles modificats de l'ordenança fiscal aprovada, la qual entrarà en vigor el dia 1
de gener de 2018, i regirà mentre no se n’acordarà la modificació o derogació.

L’acord va ser adoptat per nou (9) vots a favor (8 PSC i 1 CiU -Sr. Castellano.-), cap en contra i
dotze (12) abstencions (4 C's, 3 ERC, 2 GSSP, 2 PP i 1 CiU -Sr. Rafanell-), donant-se per tant el
vot  favorable  de  la  majoria  simple  (més  vots  afirmatius  que  negatius)  dels  membres  de  la
Corporació presents –en aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general,
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei
municipal i de règim local de Catalunya.

----------

Després de la intervenció del ponent, Sr. Jordi Tort, tinent d'alcalde Nova Governança i
Economia,  intervé, pel grup municipal GSSP el Sr. Miguel Herrera que textualment
diu:  «   Como  ya  dijimos  en  el  pleno de Octubre  nuestro grupo  presentó  diversas
propuestas.  Desde  Gavà, Sí  se puede propusimos una serie de modificaciones a las
ordenanzas  fiscales  que beneficiarían en general  a toda la población de Gavà,  y en
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especial a los grupos sociales más desfavorecidos, con menos ingresos o con mayores
necesidades. Ustedes lo rechazaron. Les pedimos que bajaran el IBI, lo cual beneficiaría
a  toda  la  ciudadanía. Ustedes  lo  rechazaron.  También  propusimos  bonificaciones  y
subvenciones  para  las  capas   sociales  más  necesitadas,  así  como  para  familias  con
personas con discapacidad y dependientes. Ustedes lo rechazaron. Pedimos que no se
cobrara el  impuesto de la plusvalía,  que no aumentara la tasa de cementerio,  y que
hubiera bonificaciones y subvenciones para esta tasa. Todo fue rechazado. Ahora vemos
como la propuesta de otro grupo también queda rechazada. En fin… Nada nuevo bajo el
sol.»

Torna a intervenir el ponent, Sr. Jordi Tort per recordar al portaveu de GSSP que s'esta
tractant l'OF núm. 4, i que considera absurd que es torni a parlar d'altres temes que es
van discutir i votar en el seu moment.

3 –    APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DE LA ORDENANÇA FISCAL
NÚM. 1 (IMPOST SOBRE BENS IMMOBLES ) I LA ORDENANÇA FISCAL NÚM 23
TAXA PER LLICÈNCIES O LA COMPROVACIÓ D’ACTIVITATS COMUNICADES
EN  MATÈRIA  D’URBANISME,  PRESTACIÓ  DE  SERVEIS  URBANÍSTICS,  I
INSPECCIÓ     PER A L´EXERCICI 2018.
 
Fets 
 
El text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals,  aprovat pel Reial Decret Legislatiu
2/2004, de 5 de març,  estableix en els seus articles 15 a 19 el procediment per a l’aprovació i
modificació de les Ordenances fiscals reguladores dels tributs locals.
 
En  el  cas  d’imposició  de  nous  tributs,  les  Ordenances  fiscals  hauran  d’aprovar-se
simultàniament  a l’adopció dels  respectius  acords  d’imposició.  L’article  16.1 del  text  legal
esmentat estableix que les Ordenances fiscals contindran com a mínim la determinació dels
elements tributaris, el règim de declaració i d’ingrés, així com les dates d’aprovació i d’inici de
la seva aplicació.
 
Quan es modifiquen les Ordenances fiscals, els acords de modificació hauran de contenir la
nova redacció dels preceptes afectats.
 
La publicació dels textos actualitzats de les ordenances fiscals municipals resulta necessària, a
fi de donar compliment al que estableix l’article 85 de la Llei 58/2003, de 17 de desembre,
General  Tributària,  ja  que  aquestes  han  de  complir  la  doble  funció  de  servir  com a  eina
normativa fonamental de gestió dels tributs locals i alhora comunicació informativa amb els
ciutadans.
 
Al  ple  va  aprovar  inicialment  la  modificació  de  les  ordenandes  fiscals,  no  es  va  incloure
l'Ordenança Fiscal núm. 23, reguladora de la Taxa de serveis urbanístics.
 
El Reial Decret Llei 3/2016, de 2 desembre, inclou l'aprovació dels coeficients d'actualització
dels valors cadastrals, en compliment d'allò que contempla l'article 32.2 de la Llei del Cadastre
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Immobiliari, que preveu la seva actualització mitjançant la Llei dels Pressupostos Generals de
l'Estat per a cada any. La norma contempla un coeficient d'actualització dels valors cadastrals.
El  nostre municipi  està inclòs a l'Ordre HAP/1553/2016 per la qual  li  correspon aplicar un
coeficient d'actualització de l' 1,03.
 
L'aplicació del Reial Decret Llei 3/2016 suposaria un increment de les quotes tributàries de
l'Impost sobre Béns Immobles de Naturalesa Urbana .
 
Per al  quelcom cal  aprovar una nova modificació de l'Ordenança Fiscal  núm.  1,  article 10.
Quotes i tipus de gravamen. 
 
La disposició addicional tretzena del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual
s'aprova el text refòs de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, preveu per als municipis que
sigui d'aplicació l'article 32,2 de la Llei del Cadastre Immobiliari l'ampliació del termini per
aprovar i publicar el tipus de gravamen de fins el dia 1 de març de l'exercici en el qual s'hagi
d'aplicar el corresponent coeficient.
 
Fonaments de Dret
 

• Articles 15 a 19 del Text Refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, aprovat pel
Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, estableix el procediment per a l’aprovació i
modificació de les Ordenances fiscals reguladores dels tributs locals.

 
• Article 22 de la Llei 7/1985,  de 2 d'abril,  reguladora de les Bases de Régim Local,

estableix que correspon al ple l'aprovació de les ordenances.
 
Per tot això, el Tinent d'alcalde i president de l'Àmbit de Nova Governança i Economia proposa
al Ple de l'Ajuntament, previ dictamen de la Comissió Informativa corresponent, l'adoptació dels
següents:
 
ACORDS
 
PRIMER. Aprovar inicialment, d'acord amb el que disposen els articles 15 i 16 del Reial Decret
Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s'aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes
Locals,  la modificació de l'ordenança fiscal núm. 1, article 10.  Quotes i tipus de gravamen,  
condicionada a l'actualització dels valors cadastrals per part de l'òrgan competent del govern de
l'estat, abans de l'1 de gener de 2018, consistent en la reducció del tipus de gravamen (art. 10.3 i
10.4).
 
SEGON. Aprovar inicialment, d'acord amb el que disposen els articles 15 i 16 del Reial Decret
Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s'aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes
Locals,  la modificació de l'ordenança fiscal núm. 23.   Taxa per llic  ències  o la  comprovació
d'activitats comunicades en matèria    d'urbanisme, prestació de serveis urbanístics i inspecció,
consistent en la modificació de l'article 5.
 
TERCER  .   EXPOSAR al públic els acords precedents al tauler d’anuncis de l’Ajuntament, i
també  en  un  diari  de  gran  difusió  de  la  província,  durant  el  termini  de  trenta  dies  hàbils,
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comptats des del dia següent al de la publicació de l’anunci d’exposició en el Butlletí Oficial de
la Província.
 
Durant el període d’exposició pública de les Ordenances, els qui tinguin un interès directe o resultin
afectats, en els termes previstos a l’article 18 del text refós de la Llei reguladora de les Hisendes
Locals aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, podran examinar l’expedient i
presentar-hi les reclamacions que estimin oportunes. 
 
QUART.- En cas de no haver-se produït RECLAMACIONS, publicar en el “Butlletí Oficial de
la  Província”  els  acords  elevats  a  definitius  i  el  text  modificat  de  les  ordenances  fiscals
aprovades, les quals entraran en vigor a l'endemà de la seva publicació i regiran mentre no se
n’acordara la modificació o derogació.
 
L'acord de modificació de l'ordenança fiscal núm. 1 va ser adoptat per dinou (19) vots a favor (8
PSC, 4 C's, 3 ERC, 2 GSSP i 2 CiU), cap en contra i dues (2) abstencions (2 PP)  , i el de
l'ordenança fiscal núm. 23 per nou (9) vots a favor (8 PSC i 1 CiU -Sr. Castellano.-), cap en
contra i dotze (12) abstencions (4 C's, 3 ERC, 2 GSSP, 2 PP i 1 CiU -Sr. Rafanell-), per tant el
vot  favorable  de  la  majoria  simple  (més  vots  afirmatius  que  negatius)  dels  membres  de  la
Corporació presents –en aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general,
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei
municipal i de règim local de Catalunya.
 

---------

Després de la intervenció del ponent, Sr. Jordi Tort, tinent d'alcalde Nova Governança i
Economia,  intervé, pel grup municipal del PP, la Sra, Mónica Parés que manifesta que
el  seu  grup  municipal,  seguint  les  votacions  fetes  en  totes  les  ordenances  fiscals,
s'abstindrà, a més, tenint en compte que el seu grup demana una reducció de l'IBI i no
una congelació.

Intervé, pel grup municipal GSSP el Sr. Herrera que diu que el seu grup s'abstindrà en la
OF núm. 23   i votarà a favor de la OF núm. 1, ja que es tracta de la única manera que ni
augmenti l'IBI, en cas de revisió cadastral per part del Ministeri d'Hisenda.

Després intervé, per part del grup municipal d'ERC, el Sr. Andreu Pérez  per manifestar
que  el seu grup també s'abstindrà en la OF núm.  23  i votarà a favor de la OF núm 1.

4  –    RATIFICACIÓ  DE  LA  PROPOSTA  DE  NOMENAMENT  DE  DIVERSOS
MEMBRES DEL CONSELL MUNICIPAL DE COMERÇ

 
Fets
 
El Reglament Marc d’Organització i Funcionament dels Consells Municipals de Participació
Sectorial, aprovat definitivament en sessió plenària amb data 29 de gener de 2004, publicat en el
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BOP núm. 44, de 20 de febrer, i vigent des del dia 10 de març del mateix any, regula a l’Annex
I – dedicat al Consell Municipal de Comerç - les entitats i institucions amb representació al
plenari de l’esmentat Consell, on s’inclouen les associacions de comerciants de Gavà inscrites al
Registre Municipal d’Associacions.
 
En  data  10  d’agost  de  2017  el  Sr.  Pedro  Juan  Moreno  Moreno,  va  sol·licitar  assumir  la
representació de l’Associació Comercial  de  l’Illa  de Gavà  –entitat  que forma part  d’aquest
Consell-  en substitució de la  sra.  Alícia  Rodríguez Maganya.  Tanmateix,  el  sr.  Pedro Juan
Moreno  Moreno  ja  formava  part  del  Consell,  en  la  seva  qualitat  de  veí,  per  la  qual  cosa
mitjançant comunicat de data 23 de novembre peticiona la seva baixa com a veí del Consell.
 
Amb data 20 de novembre de 2017 s’ha rebut comunicació del sr. Manel Armengol Guerri, en
la qual manifesta la seva baixa en la seva qualitat de veí del Consell de Comerç, per motius
d’impossibilitat d’assistència. 
 
Fonaments de dret
 
L’article 8.2 del Reglament Marc d’Organització i Funcionament dels Consells Municipals de
Participació  Sectorial  estableix:  “Una  vegada  constituït  el  consell,  en  els  supòsits  de
substitucions  produïdes  per  vacants  o  d’incorporacions  derivades  de  l’ampliació  o  la
modificació previstes a l’article 7.2, la Presidència elevarà al Ple de la Corporació, per a la
seva ratificació, les propostes de nomenament dels nous membres.”. 
 
Per això, el President del Consell Municipal de Comerç, proposa al Ple, previ dictamen de la
Comissió Informativa corresponent, l'adopció dels següents:
 
ACORDS
 
Ratificar,  d’acord  amb  allò  que  disposa  l’article  8.2  del  Reglament  Marc  d’Organització  i
Funcionament dels Consells Municipals de Participació Sectorial, la proposta de nomenament
dels membres següents:
 
Primer.-  Nomenar  el  Sr.  Pedro  Juan  Moreno  Moreno,  en  representació  de  l’Associació
Comercial l’Illa de Gavà, en substitució de la sra. Alícia Rodríguez Magaña, com a membre del
Consell Municipal de Comerç.
 
Segon.- Nomenar el sr. Alexis Sorribas Martínez, amb DNI __________, en qualitat de veí del
Consell Municipal de Comerç, en substitució del sr. Pedro Moreno Moreno.
 
Tercer.- Nomenar a la sra. Toñi Cruz Gutiérrez, amb DNI_________, en qualitat de veïna del
Consell Municipal de Comerç, en substitució del sr. Manel Armengol.
 
L’òrgan  de  participació  que  amb  aquestes  modificacions  i  a  partir  d’aquest  acord  queda
constituït per les següents persones: 
 
Representants dels Grups Municipals:
 
Sra. Ruth Monterrubio Domingo (Grup del PSC).
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Sra. Guadalupe del Rio Reyes (Grup de C’s).
Sr. José Antonio Peñarrocha Marrugat (Grup d’ERC)
Sr. Miquel Herrera Diaz (Grup de GSSP)
Sra. Mónica Parés Centeno (Grup del PPC).
Sra. Francesca Martorell Larrosa (Grup de CiU).
 
Representants d’entitats i associacions:
 
Sr. Pedro Juan Moreno Moreno (Associació de comerciants de l’Illa del Centre).
Sra. Yolanda Oliva Solomando (Asociación de Comerciantes y Vecinos Trias Gaudí).
Sr. Diego Caparrós Asuar (Unió de Botiguers).
Sr. Josep Maria Lluch i Ripoll (Agrupació de Restauradors de Gavà).
Sra. Mònica Jardí Pi (Associació de paradistes del Mercat del Centre).
Sr. Pedro Pinto Morón (Associació de paradistes del Mercat de la Plaça Catalunya).
Sra. Alicia Torras Consolación (Associació de comerciants Complex Comercial Barnasud).
 
Veïns i veïnes de Gavà:
 
Sr. Alexis Sorribas Martínez
Sra. Toñi Cruz Gutiérrez
Sra. Eva Rodríguez de Touceda
Sr. Guillermo Alemany Suades

 
L’acord va ser adoptat per unanimitat, donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment–
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

----------

 Després  de  la  intervenció  del  ponent,  Sr.  Ramon  Castellanos,  tinent  d'alcalde  de
Comerç, Civisme i Promoció de la Ciutat,  intervé, pel grup municipal d'ERC el Sr.
Albert Massana, que manifesta que el seu grup votarà a favor, i que vol incidir en que
cal potenciar  més el  comerç urbà de proximitat,  tot impedint  el  sorgiment de noves
àrees comercials.

5 –   APROVACIÓ DE LES BASES DEL CONCURS TALENT A LES AULES 2017-18
 
Antecedents:
 
L’Ajuntament  de  Gavà,  mitjançant  el  Centre  de  Suport  a  l’Empresa,  realitza  accions
d’assessorament a les persones emprenedores del municipi. Aquestes accions es complementen
amb activitats orientades a fomentar la cultura emprenedora en el municipi per tal de potenciar
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la iniciativa emprenedora, augmentar el nombre de projectes empresarials i d’empreses creades
a la ciutat, en especial, les accions de sensibilització orientades als joves.
 
En un context econòmic advers, aprofundir en el foment de la cultura emprenedora entre els
joves que s’incorporaran,  en el  futur,  en un mercat  laboral  dinàmic  i  canviant,  cal  tenir  en
compte un conjunt d’actituds i valors com la flexibilitat, la iniciativa, l’adaptació als canvis,
l’assumpció de riscos, i que contemplin la creació d’empresa com una opció de futur, tenint
present que la creativitat i la innovació són la clau per a obtenir bons resultats. Per això, cal
promoure accions i programes per ajudar a identificar i desenvolupar l’esperit emprenedor entre
els més joves. En aquest mateix sentit, la Unió Europea ha considerat el foment de la cultura
emprenedora com la clau en el procés de creació d’ocupació i en la millora de la competitivitat i
el creixement econòmic. 
 
És per això que es planteja la necessitat de dur a terme un projecte destinat a fomentar la cultura
emprenedora  dels  alumnes  dels  centres  de  secundària,  batxillerat  i  cicles  formatius  de  les
poblacions de Gavà i Viladecans. Durant el curs 2016-2017 es va dur a terme el projecte Talent
Factory'16-17  Gavà-Viladecans  a  les  aules  dels  centres  educatius  i  a  les  instal·lacions
municipals i en col·laboració entre l'Ajuntament de Gavà i l'Ajuntament de Viladecans.
 
Durant aquest curs escolar, es vol dur a terme una nova edició d'aquest projecte donant-li un nou
nom al projecte: Talent a les Aules.
 
Aquest  projecte  té  l'objectiu  de  potenciar  la  cultura  emprenedora  dels  joves  estudiants  per
ampliar  la  visió  del  jovent  respecte  el  seu  entorn  laboral  i  oferir  accions  i  suport  al
desenvolupament emprenedor dels estudiants per tal que puguin esdevenir futurs emprenedors i
emprenedores de les dues ciutats. 
 
L'Ajuntament  de Gavà és l'encarregat  de la contractació d'una empresa per a  l'organització,
gestió  i  desenvolupament  del  projecte,  per  això  es  va  realitzar  una  licitació  mitjançant
procediment obert, publicat el 4 de juliol de 2016 al Butlletí Oficial de Província de Barcelona, i
adjudicat segons decret de data 14 de novembre de 2016, a l'empresa GRUPO OTO Media, SL. 
 
En data 31 de juliol es va aprovar un decret de pròrroga d'aquest contracte pel període d'un curs
escolar, per la realització del projecte en l'edició 2017-18.
 
Els centres educatius que vulguin participar en aquest projecte, formaran entre els estudiants,
grups de 2 alumnes  que elaboraran un projecte  empresarial.  Aquests  projectes  empresarials
participaran a un concurs on es premiaran els millors projectes.
 
Per  tal  de  regular  el  concurs  s'han  elaborat  unes  bases  reguladores  que  estableixen  el  seu
funcionament.  El contingut dels premis  i  la distribució de les despeses per fer front són les
següents: 
 
1r Premi Talent a les Aules
 
Viatge de 5 dies a Silicon Valley (San Francisco), amb un programa de visites a les empreses
més representatives allà ubicades de sectors innovadors.
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El premi inclou els vols, les despeses d’allotjament durant 4 nits, l’assegurança en viatge, els
trasllats de l’aeroport i el transport a les visites programades. Les despeses fora del programa no
estan incloses. Es lliurarà el premi al millor projecte de l’edició del Talent a les Aules 2017-18. 
 
La quantia màxima d’aquest premi és de 11.500€, que s’encarregarà de fer-lo efectiu l’empresa
col·laboradora.
 
2n Premi Talent a les Aules 
 
Viatge de 3 dies a una capital europea amb un programa de visites a institucions i organismes
relacionats amb l’emprenedoria i la innovació a nivell europeu.
 
El premi inclou els vols, les despeses d’allotjament de dues nits d’hotel, l’assegurança en viatge,
les dietes, els trasllats de l’aeroport i el transport a les visites programades. Les despeses fora
del programa no estan incloses.  Es lliuraran dos segons premis:  un per a un equip de cada
municipi. 
 
La quantia màxima d’aquest premi és de 5.120€, que s’encarregarà de fer-lo efectiu l’empresa
col·laboradora.
 
3r Premi Talent a les Aules
 
Participació al Barcelona Experience Entrepreneur Day, que inclou un programa de visites a les
principals acceleradores i incubadores d’empreses. El premi inclou les dietes, assegurances i el
transport  a  les  visites  programades.  Les  despeses  fora  del  programa  no  estan  incloses.  Es
lliuraran quatre tercers premis: dos per a dos equips de cada municipi. 
 
La quantia màxima d’aquest premi és de 1.590€, que s’encarregarà de fer-lo efectiu l’empresa
col·laboradora.
 
Premi als 12 finalistes 
 
Tots  els  estudiants  membres  dels  grups  finalistes  seran  premiats  amb  la  participació  a  un
programa  de  formació  per  a  emprenedors/es  basat  impartit  per  una  escola  de  negoci.  Les
despeses de transport i assegurances estan incloses en el premi.
 
La quantia màxima d’aquest premi és de 5.700€, que s’encarregarà de fer-lo efectiu l’empresa
col·laboradora.
 
La quantia màxima de tots els premis del concurs és de 33.800,00€, dels quals es farà càrrec
l’empresa adjudicatària.
 
Al plec tècnic de la licitació per a la contractació d'una empresa per a  l'organització, gestió i
desenvolupament del projecte, estableix que l'empresa adjudicatària es farà càrrec del següent,
que prèviament haurà d'estar validat per la Comissió tècnica:
 
- De l'organització i gestió dels premis segons l'establert anteriorment.
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- De la contractació de totes les despeses dels premis.
 
-  Del  cost  íntegre dels premis,  que inclou les despeses de vol,  l’allotjament,  les dietes,  les
despeses de transport i les assegurances. Tanmateix, l’adjudicatari es farà càrrec de l’import de
l’ingrés  a  compte  que  correspongui  realitzar  a  la  Hisenda  Pública  pels  premis  satisfets  en
espècie segons el percentatge previst a l’article 99.1 i el que estableix l’article 105 del Real
Decret 439/2007, de 30 de març o normativa vigent en el moment del lliurament dels premis.
 
- Del seguiment i la coordinació del desenvolupament dels premis, en concret:

- Acompanyament dels alumnes guanyadors en el gaudiment dels premis per assegurar
el seu correcte desenvolupament, per part del personal de l'empresa adjudicatària o d'un
col·laborador d'aquesta.
- Fer la proposta de dates de la realització de tots els premis.
- Elaborar la documentació i guies de viatge pels guanyadors del primer i segon premi.

 
Per això els premis que es proposen a les bases no suposaran una despesa per a l'Ajuntament de
Gavà, ja que estava prevista a la licitació i queda a càrrec del servei contractat a l'empresa.
 
Fonaments de Dret:
 
1.-  L'article 17.3 de l'Ordenança General de subvencions estableix que la competència per a
l'aprovació de les bases reguladores corresponen al Ple de Gavà, sense perjudici que aquesta
pugui ser delegada.
 
2.-  L'article  84.2  de  la  Llei  Orgànica  6/2001,  de  19  de  juliol,  de  reforma  de  l'Estatut
d'Autonomia  de  Catalunya  estableix  que  els  governs  locals  de  Catalunya  tenen  en  tot  cas
competències pròpies sobre les matèries següents, en els termes que determinin les lleis:
 

i. La regulació de  l'establiment  d'autoritzacions i  promocions  de tot  tipus  d'activitats
econòmiques, especialment les de caràcter comercial, artesanal i turístic i foment de
l'ocupació.

 
3.- Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de Règim Local.
 
Per tot això, el tinent d'alcalde i president de l'Àmbit de Nova Governança i Economia proposa
al Ple de l'Ajuntament, previ dictamen de la Comissió Informativa corresponent,  l'adopció del
següent:
 
ACORDS
 
Primer.- Aprovar les bases del concurs Talent a les Aules 2017-18.
 
Segon.- Sotmetre  les  bases  esmentades  a  informació  pública  per  un  termini  de  20  dies,
mitjançant  un  anunci  que  s'ha  de publicar  al  Butlletí  Oficial  de  la  Província  i  en el  tauler
d'anuncis de l'Ajuntament de Gavà, així com una referència del citat anunci al Diari Oficial de
la  Generalitat  de  Catalunya  de  conformitat  amb  el  que  disposa  l'article  124.2  del  Decret
179/1995, de 13 de juny, pel qual s'aprovà el Reglament d'obres, activitats i serveis dels ens
locals i l'article 9.3 de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions.
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Cas que no s'hagi presentat cap reclamació o al·legació durant el període d'informació pública,
l'acord d'aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu. Si es presenten al·legacions se
seguirà el procediment previst en els articles 64 i 65.1 del Reglament d'obres, activitats i serveis
dels ens locals.
 
L’acord va ser adoptat per dinou (19) vots a favor (8 PSC, 4 C's, 3 ERC, 2 GSSP i 2 CiU), cap
en contra i dues (2) abstencions (2 PP) , donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment–
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

6 –   APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIO DE LES BASES REGULADORES 
DEL CONCURS LITERARI MICRORELATS CIUTAT DE GAVÀ
  
Antecedents:
 
1.- El Ple de l’Ajuntament de Gavà de data 25 de febrer de 2016 va aprovar inicialment les
Bases  Reguladores  del  Concurs  literari  Microrelats  Ciutat  de  Gavà.  Finalitzat  el  termini
d’exposició al públic, sense haver presentat cap reclamació o al·legació, l’acord d’aprovació
inicial va esdevindre definitiu. 
 
2.-  La Cap del  Departament  Administratiu  de l’Àmbit  de Benestar  i  Acció Social  ha emès
informe en el qual, de manera resumida, exposa que es fa necessària la modificació de l’article 6
de les Bases Reguladores del Concurs literari microrelats Ciutat de Gavà, per tal que les obres
es lliurin pel registre electrònic de l’Ajuntament.
 
 3.- L'Interventor Municipal ha emès informe preceptiu a l’aprovació de la modificació de les
Bases reguladores de subvencions.
 
 Fonaments de Dret:
 
1.-  La  promoció  de  la  Cultura,  de  l’esport  i  d’ús  del  temps  lliure  està  catalogada  com a
competència pròpia dels municipis, segons el redactat donat a l’article 25 de la Llei 7/1985, de 2
d’abril, reguladora de els bases del règim local, per la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de
racionalització i sostenibilitat de l’administració local, al seu article primer, punt 8 i 9.
 
2.- L’article 17.3 de l’Ordenança General de Subvencions de l’Ajuntament de Gavà estableix 
que la competència per a l’aprovació de les Bases reguladores correspon al Ple de l’Ajuntament
de Gavà.
 
3.- Els acords del Ple de les Corporacions Local s’han adoptar, per regla general per majoria
simple dels membres present, segons l’article 114 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril,
pel que s’aprova el Text Refós de la Llei municipal i de règim Local de Catalunya i no existeix
cap norma que estableixi una majoria qualificada per a l’aprovació de les bases de subvencions.
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Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit  de Benestar i Acció Social, sotmet a
l’aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa de l’Àmbit de Benestar i Acció
Social, l’adopció del següents
 
ACORDS:
  
Primer.- Aprovar  inicialment  la  modificació  de  l’article  6  de  les  Bases  Reguladores  del
Concurs literari Microrelats Ciutat de Gavà que a continuació es transcriu, aprovades pel Ple
municipal de data 25 de febrer de 2016 i publicades íntegrament en el Butlletí Oficial de la
Província de Barcelona de data 8 de març de 2016:
 
“6. La convocatòria es farà mitjançant anunci en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona,
Tauler d’Anuncis municipal i als mitjans de comunicació que es considerin adients.
 
Els  interessats  hauran de lliurar  la  documentació al  Registre  electrònic  de l’Ajuntament  de
Gavà,  ja  sigui  presencialment  a  l’OAC  de  l’Ajuntament,  plaça  de  Jaume  Blames,  s/n,  o
telemàticament a l’adreça electrònica  https://eseu.gavaciutat.cat/. 
 
Les sol·licituds per participar a la convocatòria d’aquests concurs s’han de formular mitjançant
impresos  normalitzats  que  es  facilitaran  a  l’OAC  de  l’Ajuntament  de  Gavà  o  a  la  seu
electrònica, i caldrà fer-hi constar i adjuntar:
 

• Nom complert del/la autor/a
• Dades de contacte (D.N.I., adreça, telèfon, e. Mail)
• Els treballs s’adjuntaran en suport digital (CD, pendrive...), en format PDF si es fa el

registre presencial,  o adjuntat un document  PDF si es fa via telemàtica. Els treballs
hauran d’anar encapçalats per un títol i sense cap indicació de la identitat de l’autor/s o
autora/es”

 
Segon.- Sotmetre la modificació de les bases esmentades a informació pública per un termini de
vint dies, mitjançant un anunci que s’ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província i en el
tauler d’anuncis de l’Ajuntament de Gavà, així com una referència del citat anunci al Diari
Oficial de la Generalitat, de conformitat amb el que disposa l’article 124.2 del Decret 179/1995,
de 13 de juny,  pel  qual  s’aprova el Reglament d’obres, activitats  i  serveis dels ens locals i
l’article 9.3 de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions.
 
Cas que no s’hagi presentat cap reclamació o al·legació dintre el període d’informació pública,
l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu. Si es presenten se seguirà el
procediment previst en els arts. 64 i 65.1 del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens
Locals.
 
Tercer.- Si l’aprovació inicial de les bases per a la sol·licitud i atorgament Bases Reguladores
del Concurs Literari Microrelats Ciutat de Gavà, esdevé definitiva, aprovar el Text Refós de les
esmentades Bases, una còpia del qual,  s’annexa al present acord.
 
L’acord va ser adoptat per dinou (19) vots a favor (8 PSC, 4 C's, 3 ERC, 2 GSSP i 2 CiU), cap
en contra i dues (2) abstencions (2 PP) , donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple
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(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment–
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

----------

Després  de  la  intervenció  del  ponent,  Sr.  Miquel-Àngel  Diaz,,  tinent  d'alcalde  de
Benestar i Acció Social, intervé, pel grup municipal del PP, la Sra. Mónica Parés que
manifesta que al tractar-se d'una modificació tècnica referida al sistema d'inscripció, el
seu grup municipal vol recordar la seva crítica i posterior iniciativa per modificar les
bases, i per tant, per congruència no votaran a favor, i resta a l'espera de l'acceptació del
seu prec posterior .

Pel  grup municipal de GSSP, intervé el Sr. Juan Carlos Bondia, que textualment diu:
«Desde el grupo municipal Gavà, Sí se puede, valoramos positivamente el formato del
concurso de microrelatos de la ciudad de Gavà. También queremos proponerles para la
mejora y mayor participación en el concurso literario varios puntos a tener en cuenta, ya
que vemos que se ha pasado en 2 años de tener 32 participantes en el 2015 a tan solo 11
en la convocatoria de este 2017. Es por lo que les realizamos las siguientes propuestas
gratuitas y a coste 0 € para las arcas municipales:

1-  Mejorar  y  ampliar  la  difusión  mediante  publicación  en  redes  sociales,  periódico
Bruguers y la web del ayuntamiento. 2- Informar y recordar a los centros educativos de
Gavà  mediante  la  creación  de  una  agenda  anual  con  todas  las  propuestas  de  nivel
cultural para que nuestros estudiantes tengan la información y se planteen participar. 3-
Así  mismo  vemos  que  muchas  de  las  propuestas  podrían  ir  cogidas  de  la  mano  y
relacionadas con actividades evaluables que se desarrollan en el aula.

Por ejemplo:  La creación de un microrelato literario en una actividad de la clase de
lengua y literatura.  Pero para esto,  le tiene que llegar la información al  centro y al
profesorado que imparte esa asignatura con tiempo suficiente para la preparación de la
actividad y poder realizarla en clase como actividad de evaluación y posteriormente
presentarla al concurso.De esta sencilla forma se puede conseguir una alta participación
en este concurso.Esperamos que tomen nota de nuestras aportaciones y que se realicen
para la mejora de las actividades culturales de Gavà.

A continuació intervé, pel grup municipal d'ERC, el Sr. Albert Massana per manifestar
que votaren a favor, que seguiran donant suport a aquesta iniciativa que sorgeix entre
els sectors públics i privats. 

Pel grup municipal de C's intervé el Sr. Miguel Angel Ibáñez per manifestar que atès
que es tracta d'una modificació tècnica per facilitar la presentació dels microrelats i els
adequa a la relació telemàtica entre l'ajuntament i la majoria de la ciutadania, votaran a
favor en aquest punt i el següent.
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Torna a intervenir el ponent Sr. Diaz, que, adreçant-se a GSSP manifesta que en cultura
no solament la quantitat és fonamental, sinó també la qualitat, i fomentar les activitats
culturals minoritaries

7 –   APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIO DE LES BASES REGULADORES 
DEL CONCURS D’ESCRIPTURA DRAMÀTICA CIUTAT DE GAVÀ
 
Antecedents:
 
1.- El Ple de l’Ajuntament de Gavà de data 22 de desembre de 2016 va aprovar inicialment les 
Bases Reguladores del Concurs d’escriptura dramàtica Ciutat de Gavà. Finalitzat el termini 
d’exposició al públic, sense que haver presentat cap reclamació o al·legació, l’acord 
d’aprovació inicial va esdevindre definitiu. 
 
2.- La Cap del Departament Administratiu de l’Àmbit de Benestar i Acció Social ha emès 
informe en el qual, de manera resumida, exposa que es fa necessària la modificació de l’article 6
de les Bases Reguladores del Concurs d’escriptura dramàtica Ciutat de Gavà per tal que les 
obres es lliurin pel registre electrònic de l’Ajuntament.
 
 3.- L'Interventor Municipal ha emès informe preceptiu a l’aprovació de la modificació de les 
Bases reguladores de subvencions.
 
Fonaments de Dret:
 
1.- La promoció de la Cultura, de l’esport i d’ús del temps lliure està catalogada com a 
competència pròpia dels municipis, segons el redactat donat a l’article 25 de la Llei 7/1985, de 2
d’abril, reguladora de els bases del règim local, per la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de 
racionalització i sostenibilitat de l’administració local, al seu article primer, punt 8 i 9.
 
2.- L’article 17.3 de l’Ordenança General de Subvencions de l’Ajuntament de Gavà estableix  
que la competència per a l’aprovació de les Bases reguladores correspon al Ple de l’Ajuntament 
de Gavà.
 
3.- Els acords del Ple de les Corporacions Local s’han adoptar, per regla general per majoria 
simple dels membres present, segons l’article 114 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, 
pel que s’aprova el Text Refós de la Llei municipal i de règim Local de Catalunya i no existeix 
cap norma que estableixi una majoria qualificada per a l’aprovació de les bases de subvencions.
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Benestar i Acció Social, sotmet a 
l’aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa de l’Àmbit de Benestar i Acció 
Social, l’adopció del següents
 
ACORDS:
 
Primer.- Aprovar inicialment la modificació de l’article 6 de les Bases Reguladores del 
Concurs d’escriptura dramàtica Ciutat de Gavà que a continuació es transcriu, aprovades pel Ple
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municipal de data 22 de desembre de 2016 i publicades íntegrament en el Butlletí Oficial de la 
Província de Barcelona de data 3 de gener de 2017:
 
“6. Inscripcions i presentació de les obres
 
La convocatòria es farà mitjançant anunci en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona, 
Tauler d’Anuncis municipal i als mitjans de comunicació que es considerin adients.
 
El període de presentació de les obres s’indicarà a la convocatòria del concurs.
 
Els  interessats  hauran de lliurar  la  documentació al  Registre  electrònic  de l’Ajuntament  de
Gavà,  ja  sigui  presencialment  a  l’OAC  de  l’Ajuntament,  plaça  de  Jaume  Blames,  s/n,  o
telemàticament a l’adreça electrònica  https://eseu.gavaciutat.cat/. 
 
Les sol·licituds per participar a la convocatòria d’aquests concurs s’han de formular mitjançant
impresos  normalitzats  que  es  facilitaran  a  l’OAC  de  l’Ajuntament  de  Gavà  o  a  la  seu
electrònica, i caldrà fer-hi constar i adjuntar:
 

• Nom complert del/la autor/a
• Dades de contacte (D.N.I., adreça, telèfon, e. Mail)
• Els treballs s’adjuntaran en suport digital (CD, pendrive...), en format PDF si es fa el

registre presencial,  o adjuntat un document  PDF si es fa via telemàtica. Els treballs
hauran d’anar encapçalats per un títol i sense cap indicació de la identitat de l’autor/s o
autora/es”

 
Segon.- Sotmetre la modificació de les bases esmentades a informació pública per un termini de
vint dies, mitjançant un anunci que s’ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província i en el
tauler d’anuncis de l’Ajuntament de Gavà, així com una referència del citat anunci al Diari
Oficial de la Generalitat, de conformitat amb el que disposa l’article 124.2 del Decret 179/1995,
de 13 de juny,  pel  qual  s’aprova el Reglament d’obres, activitats  i  serveis dels ens locals i
l’article 9.3 de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions.
 
Cas que no s’hagi presentat cap reclamació o al·legació dintre el període d’informació pública,
l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu. Si es presenten se seguirà el
procediment previst en els arts. 64 i 65.1 del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens
Locals.
 
Tercer.- Si l’aprovació inicial de les bases per a la sol·licitud i atorgament Bases Reguladores
del Concurs d’escriptura dramàtica Ciutat de Gavà, esdevé definitiva, aprovar el Text Refós de
les esmentades Bases, una còpia del qual,  s’annexa al present acord.
 
L’acord va ser adoptat per unanimitat, donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment–
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.
 

--------
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Després  de  la  intervenció  del  ponent,  Sr.  Miquel-Àngel  Diaz,,  tinent  d'alcalde  de
Benestar i Acció Social, intervé, pel grup municipal pel grup municipal GSSP el Sr.
Juan  Carlos  Bonduia  que  textualment  diu:  «Desde  el  grupo  municipal  Gavà,  Sí  se
puede! siempre apoyaremos todas las iniciativas que tengan que ver con impulsar temas
de educación. En este caso, ustedes presentan una modificación de las bases, ya  que
anteriormente no se ajustaban a lo que dice el articulo 16.4 de la ley 39/2015 respecto a
la presentación de documentos, para poder ser aprobadas. Valoramos positivamente este
formato y aprovechamos para comentarles que nosotros personalmente hemos asistido a
las funciones de las obras que se realizaron hace unos días en el Teatro Maragall  y
animamos  a  que  se  sigan  realizando  cada  año.  También  animamos  y  proponemos
mejorar  la  promoción  de  estas  actividades  para  que  le  lleguen a  todas  y  todos  los
habitantes  de  Gavà.  Y  pueden  tomar  nota  también  de  las  propuestas  anteriomente
descritas para la mejora y la ampliación de la participación en este concurso. Votaremos
favorablemente a este modificación.»

PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ
DELS ÒRGANS DE GOVERN

8 –   DONAR COMPTE RELACIÓ DECRETS
 
Donar compte de la relació de decrets dictats des del dia 21 de novembre fins al 12 de desembre
d'enguany.
 
Així mateix, es dóna compte expressa de la resolució DE3512/2017 de la tinenta d'alcalde de
l'àmbit de Ciutat i Territori de data 12 de desembre de 2017: 
 
“Decret  137/17  Aprovar  la  subscripció  del  conveni  marc  de  col·laboració  entre  els
ajuntaments de Begues,Gavà, Viladecans, Sant Climent de Llobregat, Sant Boi de Llobregat,
Santa Coloma de Cervelló, Sant Vicenç dels Horts,Torrelles de Llobregat, Pallejà, La Palma
de Cervelló, Cervelló, Vallirana, Corbera de Llobregat, Sant Andreu de la Barca,Martorell i
Castellví  de  Rosanes  per  a la  protecció,  millora i  desenvolupament  integral  del   territori
agroforestal de les muntanyes del baix 
 
Antecedents
 
L’any 2006 l’Ajuntament de Gavà  va signar el Conveni marc de col·laboració en la protecció,
millora i gestió integrada de les zones agrícoles i forestals de les Muntanyes del Baix, sent
subscrit també pels ajuntaments de Begues, Viladecans, Sant Climent de Llobregat, Sant Boi de
Llobregat, Santa Coloma de Cervelló, Torrelles de Llobregat, Sant Vicenç dels Horts, Pallejà,
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Cervelló,  La  Palma  de  Cervelló,  Corbera,  Vallirana  i  Olesa  de  Bonesvalls,  i  el  Consell
Comarcal del Baix Llobregat.
 
L'àmbit territorial definit en aquest conveni com a Muntanyes del Baix, es correspon als espais
no urbanitzables  de muntanya de la  comarca del  Baix  Llobregat  situats  entre  el  delta  del
Llobregat, el riu Llobregat, el riu Anoia i el Parc del Garraf.
 
En aquest conveni les diferents administracions van manifestar que compartien la voluntat de
treballar conjuntament des de les competències municipals i comarcals per tal que el territori
de muntanya no urbanitzable d’aquests municipis no inclòs en cap parc, i que conforma un
espai continu, tingués un futur com a espai naturaltot preservant els seus valors, i com a espai
actiu amb el desenvolupament de les seves potencialitats econòmiques agroforestals i de lleure.
 
Transcorreguts més de deu anys des de la signatura de l’esmentat conveni,  s’ha considerat
convenient formular un nou conveni marc per tal de donar un impuls a la voluntat expressada i
per actualitzar els mecanismes de coordinació i operatius entre les institucions signants.
 
El Ple,  en sessió de caràcter  ordinària,  celebrat  el  dia 23 d'octubre de 2017,  del  Consell
Comarcal del Baix Llobregat, entitat promotora del nou conveni, va aprovar la subscripció
d’un conveni marc de col·laboració amb els Ajuntaments de Begues,Gavà, Viladecans, Sant
Climent de Llobregat,  Sant  Boi  de Llobregat,  Santa Coloma de Cervelló,  Sant  Vicenç dels
Horts,Torrelles de Llobregat, Pallejà, La Palma de Cervelló, Cervelló, Vallirana, Corbera de
Llobregat,  Sant  Andreu  de  la  Barca,Martorell  i  Castellví  de  Rosanes,  per  a  la  protecció,
millora i desenvolupament integral del territori agroforestal de lesMuntanyes del Baix.

Atesa l’existència d’objectius coincidents entre el Consorci del Parc Agrari del Baix Llobregat
i l’Ajuntament de Gavà, ambdues entitats manifesten la seva voluntat de subscriure un conveni
de col·laboració.
 
Vist l'informe emès pel Cap del Departament de Medi Ambient, Mobilitat i Protecció Civil.
 
Fonaments de dret
 

• Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases de règim local.
• Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, que aprova el Text refós de la Llei Municipal i

de Règim Local de Catalunya.
• Llei 26/2010, de 3 d'agost, de règim jurídic i de procediment de les administracions

públiques de Catalunya.
• Articles 303 i 311 del Decret 197/1995, de 13 de juny, pel qual s'aprova el Reglament

d'obres, activitats i serveis dels ens locals, sent competent la jurisdicció Contenciós-
Administrativa  per  a  la  resolució  de  les  qüestions  que  puguin  plantejar-se  en  el
compliment dels pactes establerts i no es puguin resoldre de comú acord.

• El present  conveni es formula d’acord amb les prescripcions dels articles 47 a 53,
relatius als convenis, de la Llei 40/2015 de Règim Jurídic del Sector Públic.

• En  virtut  de  les  atribucions  que  han  estat  delegades  per  l’Alcaldia  a  la  Tinenta
d'Alcalde de Ciutat i Territori mitjançant Decret de data 1 de de març de 2017 dictat a
l’empara de l’establert per la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases de
règim local i el Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, Text refós de la Llei municipal i
de règim local de Catalunya.
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Per tot l'exposat anteriorment, 
 
Resolc,
 
PRIMER.-  Aprovar la subscripció d'un  conveni marc de col·laboració entre l'Ajuntament de
Gavà i el Consorci del Parc Agrari per a la protecció, millora i desenvolupament integral del 
territori agroforestal de les Muntanyes del Baix 
 
SEGON. -  Facultar  a l'Alcaldessa-Presidenta i a la Tinenta d'Alcalde de Ciutat i Territori,
indistintament, per a la signatura de l'esmentat conveni i els documents necessaris per a la seva
formalització, així com, per resoldre totes les qüestions que, en aquesta matèria i per aquest
motiu, puguin plantejar-se pel correcte desenvolupament del conveni.
 
TERCER.- Donar trasllat d'aquest acord als interessats.”

9 –   PRECS I PREGUNTES

En el torn de Precs i Preguntes, la Sra. Alcaldessa va procedir directament a donar compte i
contestar els precs o preguntes que, prèviament i per escrit presentat amb més de vint-i-quatre
hores d’antelació, havien estat formulades pels diferents regidors o grups amb municipals. Tot
seguit es reflecteix a l’acta el contingut de les interpel·lacions formulades i de les corresponents
respostes.

El primer Grup Municipal a qui la Sra. Alcaldessa va donar la paraula va ser el de C’s. El Sr.
Francisco Gavilán, regidor d'aquest grup va exposar un primer prec dient que: Desde Can Trias
hasta Gavà Mar nos encontramos calles donde su asfalto está en unas condiciones deplorables.
Desde nuestro Grupo Municipal hemos pedido en muchas ocasiones que se reparen las calles de
Gavà Mar, pero estas siguen en mal estado e incluso hay algunas que por no ser reparadas han
sido cerradas al tráfico (principio de la C. dels Tellinaires). De todos es conocido los socavones
del Vial del Calamot y lo peligroso que llega a ser para turismos y motocicletas. Debido al
tráfico constante de este vial queremos que se centren los esfuerzos en la reparación inmediata
de esta carretera. Con el objetivo de mejorar la seguridad vial, desde el Grupo Municipal de C’s
Gavà realizamos el siguiente ruego: Que se priorice la reparación del pavimento del Vial del
Calamot en los primeros años del año 2018 

Per part de l'equip de govern,  la Sra. Rosa M.ª Fernández, tinenta d'alcalde, va contestar  el
següent:  Com vostè ja coneix, perquè ja els hi hem explicat en anteriors precs, i també amb
reunions  que  vostès  han assistit  en  el  marc  de l’  Alcaldessa  als  barris,  on explica  tots  els
projectes que es duran a terme als barris de Gavà, s’han realitzat moltíssimes actuacions a la via
pública, Quan hem començat a sortir de la crisi econòmica,  que ha colpejat greument  la classe
treballadora  als nostres veïns i veïnes, i on l’Ajuntament de Gavà s’ha implicat i ha prioritzat en
donar resposta a les necessitats dels nostres veïns i veïnes, és quan hem continuat amb aquesta
etapa de realització d'obres d'actuació de via pública. Li recordaré algunes de les actuacions
realitzades i les que estan programades pel 2018:
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- Actuacions de pavimentació 2014 (182.949,70€ Iva inclòs), a l'av. de l'Eramprunyà entre el
carrer de Rafael Casanova i carrer de les Colomeres, actuacions locals a Gavà mar, a l'accés
de la Riera de Canyars (B-210), camí de la Maiola, al camí de Sobirà de  Dalt. 

- Al programa Junts Fem Barri del 2015, (34.997,37), pavimentació de la Rambla de Pompeu
Fabra entre plaça de la Mineria i el carrer de Pep  Ventura.

- El projecte de millora d’infraestructures i  competitivitat de polígons industrials (Fase I),
2016-2017 per un import de 299.803,53€, al carrer del Progrès, actuacions al carrer Energia,
al carrer Tarragona entre l'av Bertran i Güell  i el carrer de la Màquina.

- El Projecte de Millora d’infraestructures i competitivitat de polígons industrials (Fase II) per
un import de 224.290,89€, al carrer del Progrés  entre el carrer dels  Oficis i  el carrer de
Tarragona, i actuacions al carrer de la Ciència i al carrer de Tarragona.

- La pavimentació de l’av. de L’Eramprunyà al 2016, per import de 31.513,80€ entre darrer
de les Colomeres i carrer  de Joan I

- I  en  breu  començarà  a  executar-se  l’actual  Projecte  de  Pavimentació  per  un  import  de
172.996,20€, que actuarà sobre tot a la Rbla Pompeu Fabra entre c/ Pep Ventura i c/ Joan I,
carrer Joan XXIII entre Plaça Catalunya i riera de Sant Llorenç, al carrer Blanes entre carrer
Tellinaires  i  Cunit,  al  carrer  Tellinaires  entre  Blanes  i  Final  Central  Mar,  al  carrer
Palafrugell entre Tellinaires i Cunit, al camí de la Maiola de dalt, el camí de la post, el camí
del Poll, el carrer de Joan I entre av. l'Eramprunyà i Rambla Pompeu Fabra.

En  lo  referent  al  vial  del  Calamot,  ja  s’estàn  realitzant  els  estudis  necessaris,  per  la  seva
realització al 2018. Indubtablement, continuarem treballan en la millora de la nostra ciutat, i en
el benestar dels nostres veïns i veïnes, perque no ho dubti, aquesta és la nostra prioritat.

El  següent  prec  el  va  formular  el  regidor  Sr.  Carlos  García,   en el  qual  expressà  que  nos
informan que en algunos tramos de la carretera BV-2041, que conecta los municipios de Gavá y
Begues,  los  jabalíes  levantan  y  remueven  la  tierra  y  las  piedras  del  borde  de  la  vía
desplazándolas hacia la calzada , lo que supone un grave peligro para la circulación. Es por ello
que formulamos el siguiente ruego: Que se proceda a revisar la zona y, en los puntos en que se
considere  necesario,  se  instalen  las  medidas  de  seguridad  pertinentes  para  evitar  los
movimientos de tierra y que ésta llegue a invadir la calzada. 

Novament,  intervé la Sra. Fernández per respondre aquest  prec dient que els  senglar és una
espècie autòctona lligada a ambients forestals i freqüentment s'alimenta als llindars del bosc,  on
troba invertebrats  i  arrels.  En la  recerca d'aliment  utilitza el  musell  com a pala excavadora
removent la capa superficial de sòl, la qual cosa pot ocasionar de forma puntual i aïllada que
fraccions de sòl com graves o sorres puguin quedar en el ferm.En tot cas, ni des de la Unitat de
Mobilitat,   ni des de l'Associació de Defensa Forestal  de l'Ajuntament  es té constància que
s'hagin  produït  incidències  d'aquest  tipus,  si  més  no  que  hagin  causat  problemes greus de
circulació. Naturalment, en el cas que es verifiqués l'existència d'incidents d'aquest tipus que
poguessin  generar  problemes  de  seguretat  o  de  mobilitat,  aquests  serien  comunicats  a la
Direcció General de Transports i Mobilitat del Departament de Territori i Sostenibilitat de la
Generalitat de Catalunya, com a administració titular de la gestió d'aquesta infraestructura, per
tal que introduís les mesures de control i de seguretat pertinents. En tot cas, és un fet que el
creixement  excessiu  de  les  poblacions  de  senglars  està  ocasionant  seriosos  problemes  als
municipis del país. Per aquest motiu, i per tal de tenir un control de la població d'aquesta espècie
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i disminuir així les problemàtiques associades a grans poblacions de senglar, al nostre municipi,
Diputació de Barcelona realitza regularment accions pel seu control. 

Seguidament, en un nou prec d'aquest grup, el Sr. Miguel Angel Ibáñez, va dir que dado que en
Gava  Mar  se  han  pintado  de  amarillo  las  cuatro  esquinas  de  los  cruces  para  señalizar
laprohibición de aparcar, y dado que a nuestro entender solamente los vehículos aparcados en
una de ellas dificultan la visibilidad pudiendo crear una situación de peligro, y que al haber
pintado  de  amarillo  las  cuatro  esquinas  se  pierden  muchas  plazas  de  aparcamiento.
Preguntamos: ¿Cuál es el motivo de que no se permita aparcar en las otras tres esquinas? . ¿Es,
como dijo la Sra. Alcaldesa, para dificultar el aparcamiento en Gava Mar? 

La tinenta d'alcalde, Sra. Fernández, va manifestar textualment que com vostè coneix, el barri
de Gavà Mar no pateix un problema d’aparcament pels veïns i veïnes durant l’any, únicament a
l’època d’estiu hi ha problemes d’aparcament els caps de setmana, donat el gran número de
vehicles  privats  que  visiten  les  nostres  platges  i  que  ha  millorat  notablement  pels  Pla  de
Mobilitat d’estiu realitzat en aquests últims anys. Però si que un aparcament a determinats punts
pot provocar problemes de seguretat vial, i aquest es el cas dels aparcaments a les cantonades o
xamfrans.  I així ho estableix el Reial Decret 6/2015, pel qual s’aprova el text refós de la llei de
trànsit i circulació de vehicles a motor i seguretat viària, que estableix que queda prohibit parar
a les interseccions i a les seves proximitats. L’ordenança municipal de circulació de vianants i
vehicles, també estableix que no es podrà realitzar a 5 metres de distància d’una cantonada. La
prohibició  d’estacionament  a  aquestes  4  cantonades  permet  la  visibilitat  dels  conductors  al
creuament de la intersecció, la millora de la visibilitat sobre els passos de vianants i garanteix
els  girs  dels  vehicles  de  majors  dimensions.  Al  2016  es  va  realitzar  la  conificació  de
determinades interseccions, amb una valoració positiva de la experiència que ha motivat que
s’hagin pintat al 2017. 

En  una  nova  intervenció,  el  Sr.  Carlos  García  Ajenjo,  atès  --digué--  que  durante  la  época
navideña los ladrones incrementan su actividad en relación al  número  de hurtos registrados
durante el resto del año. El momento elegido para actuar suele coincidir con los momentos de
mayor afluencia de público en las tiendas, los fines de semana y los periodos de concentración
de compras, como las semanas previas a la Navidad o las rebajas.  Un caso reciente ocurrido en
Gavá ha sido el robo sufrido en la sede de la relojera Citizen Watch donde, según información
facilitada por los medios de comunicación, los ladrones se hicieron con un botín de más de un
millón de euros en relojes, formulà la següent pregunta: Si está prevista la implementación de
medidas de seguridad adicionales a las que ya se están llevando a cabo durante el año, para
reforzar la vigilancia tanto en comercios como en naves industriales o almacenes. 

La Sra. Rosa M.ª Fernández,  va assenyalar que com cada any, durant les dates properes a la
campanya  de  Nadal,  la  Policia  Municipal  i  Mossos  d'Esquadra  duen a  terme  un  dispositiu
especial  anomenat  Grèvol.  Aquest  dispositiu  implica  una  major  presència  amb  patrullatge
preventiu conjunt als espais comercials per tal  de garantir les activitats econòmiques que es
produeixen durant aquests dies, així com visites als establiments comercials per reforçar els
consells de seguretat. Aquest dispositiu va començar l'1 de desembre i s'estendrà fins el 8 de
gener. A més, la Policia Municipal disposa d'unes pautes de patrullatge específic als polígons
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industrials  que  abasten  tot  l'any.  El  robatori  a  l'empresa  Citizen  Watch  és  obra  d'un  grup
especialitzat que no es pot atribuir a la campanya de Nadal.

Acabat el torn corresponent al grup de C’s es va iniciar el del Grup Municipal d’ERC, on el Sr.
Albert Massana, regidor d'aquest grup, va deixar palès en un primer prec el següent Hem rebut
queixes veïnals de la zona de la plaça Major i entorn de l’Illa de vianants, de la presència d’un
grup de  joves  que,  pel  seu mal  comportament,  han  estat  expulsats  de la  Casa  Gran,  i  han
traslladat el seu incivisme al carrer, des de fa ja mesos. Dins d’aquest grup de joves, que no
supera la desena, n’hi ha de menors. Entre els actes vandàlics que realitzen hi ha la destrossa i
escampada  de  les  bosses  d’escombraries,  l’ús  de  violència  contra  la  ciutadania  que  els
recrimina, barallant-se i llençant objectes contra les cases veïnes, consumint droga, malmetent
l’arbrat (palmeres) de la zona, arrencant flors de  les jardineres, donant cops de peu a les portes
dels garatges, comportaments entre ells i elles, amb actituds de microviolències. Si no s’actua
decididament  contra aquestes actituds,  aquests joves poden acabar sent  adults  violents,  amb
addiccions severes i un perill per a la cohesió de la comunitat local. Vist això, formulem el
següent  prec:  Instem l’Ajuntament  de  Gavà  a  actuar  de  forma  immediata  per  acabar  amb
aquests actes vandàlics i d’incivisme, a través de la mediació, l’acció educadora al carrer i, si
cal, la coerció.

Sobre aquest prec la Sra. Rosa M.ª Fernández digué que el treball que s’està realitzant, de forma
multidisciplinar  i  coordinada  pels  educadors  de  la  Casa  Gran,  i  Policia,  és  un treball  soci-
educatiu amb el  grup,  és complicat,  però esta donant  alguns fruits,  ja  que s’han aconseguit
reconduir  algunes  conductes.  S'estan  realitzant  reunions  periòdiques  de  seguiment,  on  es
prioritza l'intervenció soci-educativa, que és recolzada per Policia. Així mateix, es té previst
realitzar xerrades sobre la prevenció de conductes de risc, previstes per la Unitat d’Intervenció
Socio-educativa de la Policia Municipal. 

Tot seguit,  es va passar a un segon prec, també formulat pel Sr. Massana, qui va dir el següent:
Hem  estat  informats,  a  través  d’una  entitat  veïnal,  que  existeix  un  fons  pressupostari  a
l’Ajuntament a través del qual s’organitzen paelles populars amb l’alcaldessa als barris. Hem
estat  informats  també  que  aquestes  activitats,  sufragades  amb  fons  públics,  s’han  realitzat
durant la darrera campanya  electoral,  concretament diumenge 17 de desembre al barri  de la
Sentiu. Aquests fets, si són certs, a banda de constituir una mostra de populisme reprovable i
d’estar prohibides per la legislació electoral , representen un clar ús partidista de la institució i
dels fons públics municipals.  Vist això, formulem el següent prec:  Instem l’Ajuntament de
Gavà, si l’exposat als antecedents és cert, a deixar de fer aquest tipus d’actes populistes, amb
despeses en dinars populars sufragats per l’erari  públic, i  destinar els diners previstos per a
aquesta campanya a les necessitats reals de les entitats veïnals de la ciutat, com són equipament
informàtic, material d’oficina i altres despeses que en permetin el funcionament correcte.

Sr. Massana, va dir el tinent d'alcalde Sr. Jordi Tort,  amb tot el respecte, entenc que el Matrix
on vostès viuen no els deixa veure la realitat on vivim la resta de persones d'aquest municipi. De
fet, no sé si se'n recorda del mes passat, que vostè preguntava si es podia consultar online el
cens electoral i, jo mateix, li contestava que si,  i li ensenyava. Tot  i això,  vostès,  al cap d'una
setmana publicaven en una revista que no es podia consultar el cens electoral online. Vostès
primer generen el titular i , com bé deia l'altre dia el Sr. Mundó, no deixen que la realitat els hi
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espatlli el gran titular que han fet. En aquest cas, estem igual. Si se'n recorda era el mateix quan
el documental  «Ciutat Morta» vostès van venir aquí i al Ple van defensar un senyor que havia
deixat tetraplègic a un policia d'una pedrada que ara resulta que ha matat a un altre senyor, i van
acusar a un treballador municipal, amb acusacions falses també,  a la seva revista. Doncs, amb
això  estem exactament  igual.  Vostès  venen  aquí,  diuen  que  nosaltres   hem fet  una  acció
electoral en la que hem organitzat conjuntament amb l'associació de veïns, amb l'objectiu de
dinamitzar l'associació i, ajudar-la  a que sigui més reconeguda  i més participativa al barri, un
dinar popular. Si, és una activitat on, a més a més va participar l'alcaldessa al igual que podia
participar  vostè,   perquè  l'alcaldessa  va  anar  com  una  persona  més  que  va  participar  en
l'activitat. Vostè si no va a anar és perquè no hi va voler . I, en la que ni van assistir mitjans de
comunicacions municipals ni va haver cap tipus de parlament per part de l'alcaldessa ni per part
de ningú amb la resta de veïns. Al posar en marxar la dinamització d' associacions de veïns a
través de regidories de barri,   i una demanda històrica seva que és dinamitzar les entitats, a
vostès ara li diuen un ús partidista dels fons públics municipals . Potser els hi molesta que amb
les associació de veïns amb els que es col·labora no tinguin relació estreta amb vostès , potser
preferirien  que  dinamitzessin  l'Associació  Nacional  Catalana,  o  una  altra  d'aquest  tipus.  Li
sembla més  digne pagar fotocòpies o pagar bolígrafs o material  d'oficina a l'associació que
ajudar-la  a  ser  més  reconeguda  o  més  representativa  en  el  barri.  La  veritat  és  que  no  ho
entenem. Però també entenem que vostès, en el fons, també els hi és igual el que avui els hi
responem perquè ja han fet el seu titular i ja ho han publicat, que era el que  era més interessant
i més necessari. Gràcies.

El següent prec d'aquest grup municipal va anar a càrrec de la regidora Sra. Marta Jiménez, que
el va començar dient que  Gavà té una escola municipal de música. A més d’aquesta escola,
existeixen diverses acadèmies i estudis privats que formen els músics locals. Així mateix, hi ha
grups musicals que es formen i assagen en cases particulars, per iniciativa i interès propi. Bona
part  d’aquests  grups  musicals  però,no  disposen  de  locals  o  espais  on  actuar  regularment.
Alguns, de tant en tant, actuen a la Casa Gran, i que alguns locals comercials (bars i restaurants)
programen de tant en tant concerts, però no existeix una programació regular de concerts de tots
tipus que garanteixi oferta musical instrumental al llarg de l’any. Creiem que seria bo, per al
perfeccionament dels grups i músics locals, així com per a la població en general a qui li agrada
la música, organitzar un cicle musical a la ciutat, inclús acordat i amb la participació de locals
comercials,  que  permeti  oferir  concerts  al  llarg  de  totes  les  setmanes  de  l’any.  Vist  això,
formulem  el  següent  prec:  Instem l’Ajuntament  de  Gavà  a  impulsar  la  creació  d’un  cicle
musical  a  la  ciutat,  acordat  i  amb  la  participació  de  locals  comercials,  que  permeti  oferir
concerts al llarg de totes les setmanes de l’any.

Atenent al seu prec – li va respondre el Sr. Èric Plaza-  cal dir-li que a Gavà no existeix una
escola municipal  de música,  és a dir,  una escola amb estudis oficials.  Tenim un servei que
traiem a concurs per fer ensenyaments musicals no reglats. Aquest servei el guanya una empresa
i  ofereix  estudis  de  música  en  un  equipament  municipal,  l’American  Lake.  Dit  això,  em
decepciona profundament que el seu grup desconegui la feina que des de l’Ajuntament estem
duent a terme respecte els diferents grups musicals de la ciutat.  Ja fa anys que des de joventut i
cultura impulsem el circuit musical on participen joves músics,   i que, amb plena autogestió,
aquest circuit organitza cada segon dissabte de mes un concert a l’American Lake. A més, hem
recuperat altres activitat com el phonofestival o concerts al juliol organitzats pel propi Circuit
Musical. Informació  del  circuit  musical,  per  cert,  que  es  troba  ben  visible  a  la  web  de
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Joventut.Finalment comentar que estem parlant amb bars i restaurants per veure com podem
facilitar que facin concerts i altres actuacions artístiques.  Per tant, com poden veure, ja estem
fent moltes de les coses que vostès reclamen des de fa anys.  Potser fora bo que trepitgessin el
món real de tant en tant, penso que la ciutadania ho agraïria.

La quarta interveció del grup d'ERC la va realitzar el Sr. Andreu Pérez, que va exposar com
antecedents de la pregunta que després faria, el següent:   Les línies d’autobús que passen pel
carrer de les Colomeres, quan arriben al carrer de Sant Pere han de realitzar un gir molt tancat.
Això  els  obliga  a  envair  el  carril  contrari  del  carrer  de  Sant  Pere.  Normalment  no  hi  ha
problemes, però quan hi ha cotxes aparcats, de vegades en doble fila, es produeixen embussos i
interrupcions  en  la  fluïdesa  el  trànsit.En  altres  municipis,  en  casos  com aquest,  s’adopten
mesures preventives com la prohibició d’aparcar per gir  d’autobús, o la instal·lació d’algun
tipus d’element que permeti fer el gir sense impediments.Vist això, formulem el següent prec:
Instem  l’Ajuntament  de  Gavà  a  prendre  alguna  mesura  preventiva  per  facilitar  el  gir  de
l’autobús a la cantonada entre els carrers de les Colomeres i Sant Pere

Va respondre la Sra. Fernández dient que els nostres serveis técnics en contacte constant amb
l’Empresa Mohn que realitza el servei públic ens indiquen que aquesta situació que ens descriu,
afortunadament, és poc freqüent. I que no es posible, instal.lar cap element a calçada que eviti
l’aparcament il.legal en doble filera, al carrer Sant Pere. Es important, que tots els ciutadans/es
siguem conscients de la importància dels nostres comportaments, i que tinguem una actitut molt
mès cívica a la nostra ciutat, i envers als nostres veïns/veïnes.No obstant el Departament de
Mobilitat, revisarà la zona per veure si es posible millorar la circulació. 

Novament, el Sr. Andreu Pérez va intervenir per formular la darrera pregunta del seu grup, la
qual va encapçalar dient textualment: El 29 de març, amb registre d’entrada 7579, un ciutadà va
registrar una petició a l’Ajuntament explicant els problemes que li causava, al seu habitatge i als
dels veïns, un arbre situat al carrer de Santa Teresa. És evident que el problema existeix, i que es
deu a la manca de manteniment d’aquest arbrat, que s’ha fet massa alt i afecta fins i tot l’estesa
elèctrica. Fa poques setmanes es va col·locar un rètol indicant el l’arbre seria talat. Això va
provocar la immediata  reacció dels grups ecologistes locals Quercus,  Les Agulles i  la  Unió
Muntanyenca  Eramprunyà,  criticant  la tala  d’un espèciment  molt  antic.  No és l’única acció
relativa a arbrat que ha estat controvertida: la reposició dels arbres del carrer de Sant Lluís
també ha generat crítiques per la radicalitat en la mesura adoptada (substitució de tots els arbres)
quan en alguns exemplars el tractament fitosanitari era suficient per curar-los i, potser només en
casos estrictament necessaris, els exemplars tan malalts que no es podien salvar, procedia la tala
i  reposició  progressiva  per  altres  espècies.En  relació  a  l’arbrat,  també  s’han  efectuat
esclarissades exageradament massives a espais forestals de la Sentiu i del Pla de Queralt, per no
parlar de la tala d’arbres de la parcel·la de Gavà Mar destinada a aparcament.Donat que l’arbrat
urbà és un tema d’alta sensibilitat ciutadana, formulem el següent prec: Instem l’Ajuntament de
Gavà a:(1) resoldre la problemàtica dels arbres del carrer de Santa Teresa de forma satisfactòria
tant per als veïns com per als ecologistes. I, si cal treure l’arbre de la vorera, que es replanti en
algun  altre  espai  urbà.(2)  tenir  en  compte,  de  cara  al  futur,  que  l’arbrat  urbà  s’ha  d’anar
mantenint,  podant i  cuidant tant per la pròpia salut de les plantes, com per evitar que causi
perjudicis  als  veïns.(3)  tenir  en compte  que,en cas  de plagues o malures  s’opti  per  l’ús  de
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tractaments ecològics per curar-les i, només en casos estrictament necessaris, la tala i reposició
progressiva per altres espècies només dels exemplars tan malalts que no es puguin salvar.

La Sra. Gemma  Badia va respondre aquesta pregunta dient textualment: Sr. Lorite, en relació a
aquesta petició els vull informar al seu grup, que no ha estat una demanda d'un veí per escrit,
mitjançant  aquesta  instància  que  vostè  menciona,  sinó  que  ha  estat  una  petició  rebuda  per
regidoria de barri en diverses reunions amb l'associació de veïns. I també, amb més ocasions,
mitjançant  consultes  veïnals  al  despatx  de  la  regidoria  de  barri  a  on  han  aportat  diferents
fotografies, testimonis i  peticions signades . En relació a aquest tema, també l'informo que s'ha
mantingut reunions des del departament de Medi ambient de l'ajuntament amb el representant de
Quercus durant el present any,  informant-lo de la situació dels arbres. I ara, també  fa uns deu
dies, on els hi vam explicar, jo mateixa, les raons que portaven al plantejament que s'ha exposat.
Vull subratllar, responent una de les seves preguntes, que a Gavà l'arbrat urbà s'inspecciona, es
manté  i  es  poda,  si  convé,  d'una  manera  periòdica  i  adequada  segons  els  estàndards  de
l'arboricultura urbana  més actual  .  També l'informo que el protocol de sanitat vegetal que
s'aplica a Gavà és la gestió integrada de plagues, que estipula la lluita biològica, en penúltima
instància, i la lluita química, en última instància, segons el RD 1311/2012. Aquests 3 arbres, que
pregunten vostès,  formen part dels 50 que hi han al carrer , els quals 47 no donen cap mena de
problema. Aquest 3 han estat valorats medi-ambientalment, i han arribat al seu punt de vida en
el que ja estan en un retrocés . A més, es troben en mal estat  i un dels va arribar a fracturar-se
en dues ocasions, causant danys a dos vehicles que estaven estacionats en aquest carrer. Afegint
a aquesta situació, el fet de que dos dels tres arbres originen desperfectes a la calçada, i diferents
problemes dins de les vivendes dels veïns més propers, per una qüestió d'invasió de les arrels al
terra de les seves cases. Hi ha moviments de rajoles que afecten a portes, segons informacions
que ens han arribat d'els mateixos. Per tant, des de l'Ajuntament es resoldrà la problemàtica de
manera satisfactòria pels veïns i en aquest cas suposarà eliminar o disminuir considerablement,
el risc de fractura  i els possibles danys físics i materials. Aprofito per informar-los, que d'altra
banda està prevista també la plantació de 3 arbres en el mateix carrer , a l'alçada del 102, i la
plantació de 2 arbres més a les zones verdes del núm. 100 i  al costat de l'edifici del carrer Mare
de Déu dels Dolors . De tota manera, d'aquesta informació es donarà compte a l'Associació
d'Ecologistes, tal com es va acordar en aquesta darrera reunió que li he mencionat. Gràcies.

Un cop conclòs el torn de la formació política d’ERC, va començar el corresponent al  Grup
Municipal de GSSP. El regidor d'aquest grup, Sr. Juan  Carlos Bondia, va exposar el següent
prec:  El  Tribunal  Superior de Justicia de Catalunya  (TSJC) ha obligado a la Generalitat  de
Catalunya, a compensar la financiación de las guarderías. Ya que con la escusa de la crisis, la
Generalitat  gobernada  por  Junts  pel  Si  y  la  CUP dejó  de financiar  las  guarderías  públicas
catalanas, provocando que muchas familias con pocos recursos económicos no pudiesen llevar a
sus hijas e hijos a la guardería y privándoles también de la subvención del comedor. El alto
tribunal ha ordenado al “Departament d´Ensenyament” a pagar unos 1.300€ por alumno/año
entre los cursos 2012 y 2015. Recordemos que en Gavà aproximadamente hay unas 30 familias
actualmente que estando en riesgo de exclusión social, no han podido llevar a sus hijos a la
guardería por la retirada de estas subvenciones y la falta de plazas, es por lo que desde el grupo
municipal Gavà, Sí se puede, rogamos:  - Que este ayuntamiento tome todas las acciones legales
pertinentes para la recuperación con intereses legales de todas estas subvenciones tal y como ya
han solicitado otros municipios a la Generalitat de Catalunya y que una vez recuperadas las
subvenciones  se  retornen  a  las  guarderías  y  a  las  familias  que  lo  necesiten.   -  Que  este
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ayuntamiento  cuantifique  y  nos  informe  en  este  pleno  de  la  cantidad  total  que  debe  la
Generalitat de Catalunya en el pago de cuotas, subvenciones, becas comedor destinadas a las
guarderías de Gavà desde el  2011 hasta  este  mes  y que nos informe de todas las acciones
tomadas anteriormente para requerir a la Generalitat de Catalunya el pago de cualquier deuda en
educación, servicios sociales y sanidad. 

Sr. Bondía, digué el Sr.  Miquel Àngel Diaz, como usted sabe en Gavà no tenemos ninguna
guardería municipal. Y lo lamentamos, sinceramente, nos gustaría tenerla y no descartamos que
sea así en un futuro. Dicho esto, no podemos pedir a la Generalitat que nos devuelva un dinero
que nunca nos ha pagado. Y por lo tanto desestimamos su ruego. Quiero aprovechar la pregunta
para explicarle que estamos de acuerdo con usted en que no se puede tolerar que la Generalitat
deje de financiar las guarderías y los comedores infantiles.  Igual que en educación primaria y
secundaria, hay familias con necesidades económicas que no pueden permitirse estos gastos y
tienen que tener ayudas de la Generalitat.   Todos los estudios demuestran que la educación
infantil es una etapa importante en la educación. Que haya familias que no puedan acceder, por
motivos económicos, a una plaza de guardería supone que estos niños y niñas inician su vida
escolar  en desigualdad de condiciones.  Además  hay que tener en cuenta que las guarderías
cumplen también la función de permitir a los padres y madres trabajar fuera de casa. Si bien,
muchas abuelas y abuelos cuidan de sus nietos, no es de recibo que sea porque la familia no
puede acceder a una guardaría pública o pagar el servicio de comedor. En cuanto a su pregunta
sobre la  deuda pendiente  del  Gobierno de la Generalitat  en temas  sociales,  esta asciende a
232.891 €.  Incluye  programas  sociales,  educativos,  comunitarios,  inmigración,  infancia.  No
dejaremos de reclamar a la Generalitat el pago de esta deuda con el municipio. Muchas gracias.

En una segona intervenció de GSSP, el regidor d’aquest grup Sr. Miguel Herrera, va exposar
com a  antecedents  al  prec  que  més  endavant  planteja,  el  següent:  Teniendo  en  cuenta  la
necesidad de contar con una Relació de Llocs de Treball, concepto legalmente introducido en
nuestro ordenamiento jurídico por la Ley 30/1984, de 2 de agosto. Teniendo en cuenta que tal y
como exige la Ley, las dos herramientas imprescindibles para la realización de la R.L.T. son el
Organigrama y la Valoración de Puestos deTrabajo. Teniendo en cuenta que esta petición ya se
la hizo nuestro grupo municipal  Gavà,Síse  puede hace más  de un año y todavía  no hemos
obtenido respuesta, ni el cumplimiento de la Ley por parte de este gobierno. Desde Gavà, Sí se
puede  rogamos que atendiendo a lo que es más beneficioso para el buen funcionamiento del
Ayuntamiento  de  Gavà,  así  como  de  la  justa  y  equitativa  retribución  salarial  de  las  y  los
empleados, así como atendiendo también a lo que exige la Ley se disponga de un Organigrama
y de una Valoración de Puestos de Trabajo en el plazo más breve posible, que en ningún caso
debería superar los 3 meses desde la fecha del presente escrito, informando en todo momento a
los grupos municipales del desarrollo del mismo y plazos previstos, teniendo en cuenta que esta
petición ya se realizó por parte de nuestro grupo municipal en el pleno de Octubre del 2016. 

El Sr. Jordi Tort i Reina, en nom de l'equip de Govern, va respondre que la Llei 30/1984, de 2
d'agost, de Mesures per a la Reforma de la Funció pública, normativa parcialment vigent des de
l'entrada  en  vigor  de  la  Llei  7/2007 de  l'Estatut  bàsic  de  l'Empleat  públic,  va  introduir  la
necessitat que les administracions públiques disposessin d'una relació de llocs de treball , com
veritable instrument de gestió dels seus recursos humans.  En  aquest sentit,  l'ajuntament  de
Gavà ben aviat va canviar els seus instruments de gestió, entre d'altres coses per adaptar els
conceptes  retributius  del  personal  funcionari  al  nou  ordenament  jurídic.  Posteriorment,
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l'ajuntament va veure la necessitat d'elaborar una nova relació de llocs de treball, i per aquest
motiu,  amb  la  col·laboració  de  la  Diputació  de  Barcelona,  l'any  2008  va  ser  aprovada.
Document  amb  el  que  actualment  hem  estat  treballant,  encara  que  s'ha  anat  modificant  i
perfilant en els successius exercicis. Per 'altra banda, cal recordar que la mateixa relació de llocs
de  treballs, que actualment tenim vigent, ja és en si mateixa un organigrama. Ja que inclou,
entre  d'altres  aspectes,  l'enquadrament  orgànic  de  tots  els  llocs  de  treball  de  la  nostra
organització  i que aquests llocs de treball ja estan valoritzats. Malgrat tot això, fets recents, com
l'absorció dels extingits organismes autònoms municipals i determinat personal de les societats
municipals, entre d'altres, ha fet palès la necessitat de realitzar un estudi en profunditat d'aquest
instrument  de  gestió  i  dels  seu  contingut.  En  aquest  sentit,  recentment,  la  Comissió  de
Seguiment  de  l'Acord  de  les  condicions  de  treball  dels  empleats  municipals  i  la  Comissió
d'equiparació salarials, l'ajuntament ha manifestat als representats sindicals la voluntat, d'un cop
finalitzat  el  procés d'equiparació,  fer un estudi  en profunditat  de l'actual  relació de llocs de
treball , que inclouria també una nova valoració d'aquest llocs de treball. Tanmateix, aquesta
futura revaloració de llocs, per una banda, es tracta d'un treball extens, complex, no exempt de
les lògiques tensions i que ha de comptar amb la participació de tots els actors i per l'altra,
hauria d'estar també , en tot moment supeditat a la normativa aplicable en  matèria de funció
pública i a les limitacions pressupostàries establertes en cada moment a la Llei de Pressupostos
de l'Estat, pel que fa a l'argument del capítol I ,destinat a retribucions de personal . En aquest
sentit, vostè insisteix en la  pregunta  i jo insisteixo en la resposta, tenim organigrama, tenim
valoració. Hem de fer en algun moment una revalorització, és cert. Esperarem a que acabem el
procés de l'equiparació. La farem d'acord amb els representants dels treballadors. I el que sí que
esperem, és que en el moment que la portem a l'aprovació d'aquest ple, vostè la voti a favor.
Que és una cosa que no acostuma a fer mai quan es tracta de millorar les condicions laborals
dels treballadors d'aquest ajuntament. Gràcies.

Contestat el  prec, el mateix regidor de GSSP va passar a formular un altre prec en el qual,
expressà que:  Las asociaciones de comerciantes de Gavà, junto con el Ayuntamiento, habilitan
un trenet que recorre la ciudad durante la época de Navidad.  En la última reunión del Consell
de  Comerç  donde,  entre  otros,  tanto  las  asociaciones  de  comerciantes  como  los  grupos
municipales están representados,  las asociaciones le pidieron al gobierno local de Gavà que
permitiera la utilización del trenet durante la cabalgata. Las asociaciones incluso explicaron que
lo decorarían de forma navideña para que cuadrara con la imagen de toda la cabalgata y que así
no tuviera aspecto comercial.  No obstante el gobierno del PSC+CiU se negó a esta posibilidad.
Nosotras y nosotros pensamos que si el trenet se adecúa de forma correcta al entorno de la
fiesta, de las carrozas de la cabalgata, y queda bajo la supervisión del área de cultura (encargada
de  ese  evento),  se  podría  buscar  la  forma  correcta  y  equitativa  de  que  el  trenet  de  estas
asociaciones de comerciantes pueda participar.  Es por estos motivos que desde Gavà, Sí se
puede rogamos: Que el ayuntamiento acepte la petición de las y los comerciantes para poder
usar el trenet durante la cabalgata, llegando a un acuerdo que permita la integración del mismo
en el desarrollo de la actividad. 

El tinent d'alcalde, Sr. Ramon Castellano, va contestar aquest prec, qui va dir: Creiem, per part
de l’Àmbit de Comerç, Civisme i Promoció de la Ciutat, que el Consell de Comerç és una de les
millors eines de debat que tenim i en tot moment la fonamentem i així ho seguirem fent. Per
nosaltres és molt important el debat que es genera, i és d’aquest debat que les conclusions que
se’n deriven les intentem aplicar, no tant sols en el nostre àmbit sinó en d’altres que se’n veuen
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influenciats per accions transversals, com a membres del govern que som. És doncs, espai de
debat  i  d’informació  bàsic,  i  vertebra  el  nostre  sector  comercial.  I  és  per  nosaltres  també
important, la presència de tots els grups municipals i les seves opinions i aportacions, i ens
sembla que així ho hem anat mostrant sempre. No podem doncs d’evitar mostrar, com a mínim,
sorpresa  per  la  pregunta  que  avui  ens  realitza  el  grup  municipal  de  «Gavà,  Sí  se  puede»,
representat i  present a la darrera sessió del citat Consell  de Comerç on es va tractar aquest
assumpte. Expliquem doncs de nou el fet pel que vàrem recollir en el seu moment la possibilitat,
per part de les associacions de comerciants promotores del trenet de Nadal, d’incloure aquest a
la cavalcada de reis. Vàrem traslladar aquesta possibilitat, als responsables i organitzadors de la
mateixa del Departament de Cultura de l'ajuntament, dependents de l'Àmbit de Benestar i Acció
Social. Les raons per les quals es va descartar aquesta opció des del departament organitzador
de  la  cavalcada  varen  ser  extensament  explicades,  argumentades  i  debatudes  al  Consell  de
comerç amb la voluntat i predisposició però de recollir la demanda per en un futur executar-la
sempre que un nou disseny de la cavalcada i sistema ho permetés. Raons tal com que l'actual
sistema  de  sorteig  dels  ciutadans  que  demanen  participar  de  la  cavalcada  any  rere  any
provocaria un greuge front aquells que directament per acció de les associacions de comerciants
i fessin pujar participant de forma imminent i directa. Altres com la seguretat en el trajecte, la
uniformitat de les carrosses i de tots els participants varen ser, entre d’altres, els debatuts en el
Consell de Comerç i explicats per la pròpia màxima responsable tècnica de la cavalcada present
també puntualment en aquella sessió. Que d’aquest debat, en pugui sortir en posterioritat una
pregunta al Ple del seu grup, buscant no sabem quina polèmica generar, quan ja ha estat debatut
en el sí del Consell pot ser del tot lícit, però creiem que del tot desafortunat i sense cap altre
interès que l’interès partidista, més enllà de l’interès social i dels comerciants, que repeteixo,
debatut i raonat en el sí del Consell no ha tingut cap més afectació ni incidència.

El Sr. Juan Carlos Bondia, en una quarta intervenció de GSSP, va presentar una pregunta, la
qual  va introduir  recordant   que este  pasado verano,  desde el  grupo municipal  Gavà,  Sí  se
puede! solicitamos mediante instancia y también en reunión del consejo de administración de la
empresa municipal GTI, el poder visitar todas las existencias y conocer el estado de las mismas.
Recordemos que son terrenos, plazas de aparcamiento, locales entre otros inmuebles que tiene la
población de Gavà y que la Empresa municipal GTI administra y gestiona para el ayuntamiento.
Cual  fue nuestra sorpresa,  cuando el pasado mes de noviembre una mañana comenzamos a
realizar las visitas en compañía del gerente de la empresa y visitamos los locales de la Riera de
Sant Llorenç. Cuando íbamos a entrar a las plazas de aparcamiento, el gerente no disponía de
las llaves de apertura del aparcamiento y nos emplazo a realizar la visita del resto de existencias
más tarde. A día de hoy y tras esperar casi 2 meses, no hemos recibido respuesta para continuar
las visitas y poder aportar ideas de mejora para la empresa municipal, es por lo que desde el
grupo  municipal  Gavà,  Sí  se  puede!  Preguntamos:  ¿Cuándo  podremos  visitar  todas  las
existencias que administra GTI y que son propiedad de todas y todos los habitantes de Gavà? -
¿Cuál es la razón por la que nadie de la empresa, tenia copia de las llaves que abrían los garajes
que tiene disponibles GTI para su venta? - ¿Por qué no existe ningún cartel que informe de la
venta de los garajes en la finca que administra GTI de la Riera de Sant Llorenç y que están en
venta desde hace 10 años? 

En relació a aquesta pregunta, la tinenta d'alcalde Sra. Rosa M.ª Fernández va dir que com
vostè, molt bé indica, el responsable de l’empresa pública GTI (no gerent) li va acompanyar a
vostè personalment, pel seu insistent interès en veure les propietats i immobles de GTI. Veient
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tots els immobles a excepció de les places de pàrquing, per què  encara que portava les claus i
va intentar obrir, la comunitat de veïns, sense avís previ, va canviar els panys. Li recordo que al
Consell d’Administració de GTI, del que vostè forma part i al que vostè va assistir, es va indicar
que es realitzaria una visita conjunta a tots els grups que estiguessin interessats, donat que no es
eficaç  per  l’administració  pública  fer  visites  individuals.  En  quant  tinguem la  data,  els  hi
comunicarem. Aixi mateix, donat la seva bona voluntat d’aportar idees de millora, tal i com ha
manifestat al prec, no esperi a donar-les, desprès de la visita. Li prego que ens les faci arribar
quan vostè vulgui, estaríem encantats de rebre alguna, i treballar conjuntament.

Per acabar el torn de precs i preguntes de GSSP, també el Sr. Bondia va exposar el següent : El
ayuntamiento de Gavà publicitó en noviembre de 2016 que destinaba cerca de 2,8 millones de
Euros conjuntamente con otras entidades como son la AMB, la Diputación de Barcelona y la
Generalitat de Catalunya en dar trabajo a personas desempleadas, dentro del marco del plan para
la ocupación 2016-2017, que llevaba por lema “Gavà impulsa, yo encuentro trabajo”, es por lo
que desde el grupo municipal Gavà, Sí se puede preguntamos: - ¿Cuántas personas en total han
encontrado trabajo a través de este plan de ocupación en empresas privadas de Gavà? Y de estas
personas,  ¿Cuantas  tienen  contrato  indefinido?-  De  las  personas  que  encontraron  trabajo:
¿Cuántas eran menores de 25 años? Y ¿Cuántas eran parados de larga duración que no percibían
ningún tipo de subsidio?-¿Qué  cantidad económica  se  ha gastado de los  2,8 millones  de €
destinados para ese plan? En el caso de que no se acabase invirtiendo todo en el programa,
¿Dónde fue destinado el dinero que sobró? - De los 2,8 millones de € que publicitan, ¿Qué
cantidad transfirió la Generalitat de Catalunya, la Diputación de Barcelona y la AMB a este
plan? 

En relació a la qüestió plantejada, el Sr. Jordi Tort, va respondre que en primer lloc comentar-li
que el pla encara no ha finalitzat, donat que pel funcionament d'algunes de les institucions que
financien alguns d'aquest projectes . A vegades, els projectes de l'any comencen al desembre i
després s'executen durant l'any posterior. També comentar-li que de moment, del novembre del
2016-novembre del 2017, l'atur a Gavà s'ha reduït en 361 persones. Què, malgrat tot, encara
considerem que és una dada preocupant, sobretot , en aquest cas, en col·lectius molt concrets.
Bàsicament  en el col·lectiu de dones,homes majors de 45  anys  i  també persones joves. En
quant a les persones que han trobat feina amb la mediació directe de l'ajuntament a través dels
serveis del Centre de Suport a l'Empresa,   serien 226 persones .  Respecte a la tipologia de
contractes que tenen, en alguns casos si que els coneixem. Inicialment la majoria són temporals.
Sabem que al menys 6 persones d'aquestes continuen treballant a l'empresa, en aquest cas, amb
contracte indefinit. Però, realment, és una dada com és la tipologia del programa, que a vegades
no la tenim. Segurament deuen ser més. En aquest cas també, els menors  de 25 anys contractats
per  empreses  privades  són  62.  I  per  l'Ajuntament  de  Gavà  s'han  contractat  50  joves  .  Les
persones aturades de llarga durada, que no percebien cap subsidi i han trobat feina a  través
d'aquest programa, són 108  persones . I dels 2,8 milions previstos del pla de xoc contra l'atur,
continuen en execució per les circumstàncies que ja li he explicat . Són fons que a vegades
depenen d'altres  administracions i  en aquest  cas,  el  repartiment  que tenim seria:  de  l'AMB
aproximadament seria 420.000 euros, de la Diputació de Barcelona aproximadament 568.000
euros; de la Generalitat de Catalunya a través del Servei d'Ocupació de Catalunya 1.377.000
euros, que de fet és l'administració que té les competències d'ocupació; i l'Ajuntament de Gavà
424.000 euros. Tot i que s'ha de tenir en compte que la xifra de l'Ajuntament de Gavà, només
inclouen aquelles despeses que són exclusives d'aquests programes. És a dir, totes les despeses
d'estructura,  material,  etc,  que  l'Ajuntament  ja  fa  de  per  sí  i  que  poden servir  per  aquests
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programes  no  les  estem comptant  en  aquesta  xifra.  A  priori,  tot  sembla  indicar  que  quan
tanquem estarem per  sobre  d'aquest  2,8  milions  d'€,  però  si  en  el  cas  que  hagués  alguna
quantitat sobrant no es preocupi que segur que la continuarem dedicant a la nostra prioritat que
és la recerca de feina per a les persones que estan a l'atur.  Gràcies.

Finalment,   li  va correspondre fer  ús  de la paraula  al Grup Municipal  del  PP. La regidora
d'aquest grup,  Sra. Mónica Parés, va formular a l’equip de govern el següent prec: El passat dia
15 de desembre es van celebrar els 41 anys del referèndum sobre el Projecte de Llei per la
Reforma  Política  a  Espanya.  Va  ser  l’inici  per  la  posterior  aprovació  de  la  Constitució
Espanyola i per tant el restabliment de la democràcia i el retorn del President de la Generalitat
de Catalunya, Josep Tarradellas. Tot plegat, va ser gràcies a la generositat i responsabilitat del
que  va  ser  anomenat  President  del  Govern  d’Espanya  i  que  va  treballar  sempre  per  la
convivència i la concòrdia, Adolfo Suárez González. Cal recuperar aquests valors a la societat i
també reconèixer la seva  tasca.Es per tot l’exposat, que el Grup Municipal Popular presenta el
següent  prec: Que la ciutat de Gavà dediqui un dels seus carrers a la figura del President Adolfo
Suárez  González  con  realçament  dels  valors  que  ell  va  representar  a  la  ciutat  que  volem,
exemple de convivència i de concòrdia.

Va  contestar  aquest  prec  el  Sr.  Jordi  Tort,  dient:  Sra.  Parés,  com  sap,  el  Reglament  de
Distincions, i Honors de la Ciutat no permet fer carrers a nom de persones que encara no han
transcorregut cinc anys de la seva mort . En aquest cas, encara no fa cinc anys de la mort del Sr.
Adolfo Suárez . Per tant, a priori, no seria ara viable a fer-ho, tot i això passarem la petició a la
Comissió del Nomenclator, i en futures reunions es començarà a valorar i en el moment que
passin els cinc anys veurem si hi ha aquesta possibilitat. Gràcies

Tot seguit, es va passar a un segon prec, també formulat per la Sra. Mónica Parés, es va referir a
que l’any 2016 es va crear un nou Concurs Literari de microrelats ciutat de Gavà.Formava part
dels acords del Govern Municipal amb el Grup Municipal per a l’aprovació dels pressupostos de
l’any 2017. Des del Grup Municipal Popular ja vàrem criticar que es limités la participació
només  en  castellà  en  el  primer  cicle.  Enguany,  mantenen  els  mateixos  criteris  i  per  tant,
continua sent discriminatori vers el castellà. Es per tot l’exposat, que el Grup Municipal Popular
presenta el següent prec:  Que es modifiquin les bases del Concurs de microrelats ciutat de Gavà
per fer possible la participació en llengua castellana a totes les seves convocatòries.

Va contestar el Sr.German Barrena dient: Ens hagués agradat respondre a un interès per l’èxit
de participació o per l’acollida de les obres que han sigut interpretades per les companyies de
teatre amateur de la ciutat. Però ja li dic jo mateix. Ha sigut un projecte únic i transversal. Hem
aconseguit que una idea es converteixi en un text i que aquest mateix text fos interpretat en una
obra  de  teatre,  tot  per  persones  no  professionals  on  han  gaudit  a  més  d’una  formació  en
escriptura per tal de fomentar la creativitat i el panamericanisme i el treball en equip ja que les
obres de teatre han sigut interpretades per  membres de diferents companyies de teatre.  En la
primera edició hem tingut una obra guanyadora d’un noi expressada en català,  una obra de la
categoria d’adults escrita en castellà i una altra feta en català, amb incorporacions puntuals en
castellà. Diversitat lingüística com la que tenim en la nostra societat. Nosaltres ens reafirmem
en la nostra opció inicial, Fer que els joves, que encara estan estudiant escriguin en català, i que
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els adults ho puguin fer en les dues llengües de la nostra societat, català o castellà o barrejant les
dues. Gràcies

En un nou prec, aquest cop a càrrec del Sr. Josep Llobet, va exposar que:Atesos els controls de
seguretat vial aleatoris que es realitzen a la ciutat i que han detectat l’excés de velocitat en
diversos trams del nucli urbà especialment en horari nocturn. Es per tot l’exposat, que el Grup
Municipal  Popular presenta  el  següent  prec:  Que el  Govern Municipal  prengui  les  mesures
necessàries per reduir la velocitat entre el Carrer Sant Nicasi i Carrer del Centre on malgrat la
plataforma única no es respecte la velocitat límit establerta. 

A continuació, la Sra. Fernández a va deixar palès que  tot i que la morfologia urbanística, la
plataforma i la senyalització associada a aquesta via que s’han executat , son més que suficients
perquè els  vehicles  circulin  a  30 km per  hora  tal  i  com correspon a  una  zona de prioritat
invertida. Es cert, que la velocitat d’alguns vehicles excedeix la màxima permesa. Es per això,
que Policia Municipal ha realitzat i continuarà realitzant campanyes de control de velocitat, per
tal d’evitar aquestos comportaments incívics. 

Novament, és el Sr. Llobet qui  intervé per formular una pregunta la qual precedeix dient: ateses
les campanyes que s’han realitzat de neteja i civisme durant aquest any. És per tot l’exposat, que
el Grup Municipal Popular presenta la següent pregunta: Com valora el Govern Municipal les 
campanyes de neteja i civisme a la ciutat i quines les millores previstes atenent que una de les 
majors crítiques rebudes son per l’incivisme de propietaris incívics de gossos?

Va contestar la pregunta el Sr.  Ramon Castellano dient que l'acurat  manteniment de l’espai
públic ha estat i és una de les principals prioritats pel govern de la nostra ciutat. Mantenir la
nostra ciutat en les millors condicions possibles, buscant sempre la màxima qualitat en el gaudir
de la via pública per part dels nostres ciutadans no és tan sols una exigència en totes les accions
realitzades i que es realitzen en les nostres accions municipals, sinó que també són un reflex
directe de la ciutat que creiem que els gavanencs i gavanenques es mereixen. S’estan realitzant
moltes accions en aquest sentit, i és evident que el manteniment d’aquesta qualitat ha de ser
constant per a assolir la ciutat que a tots ens agrada i volem. Som conscients que també aquesta
tasca ha d’anar de la mà dels nostres conciutadans, i que aquesta excel·lència en la qualitat de la
nostra ciutat, no és tan sols una tasca de govern, sinó de tots. Fomentem doncs, a través de la
pedagogia, el comportament cívic de tots els principals autors, que és el que veritablement ens
ajudarà a mantenir aquesta Gavà que tant volem. Per molts recursos que hi destinem a la neteja i
manteniment,  si  no  es  corregeixen  les  actituds  incíviques,  ens  serà  molt  més  difícil.  Les
campanyes doncs de neteja i civisme a la nostra ciutat han de ser i són constants, i més enllà de
les  competències  de  cada  Àmbit,  en qualsevol  acció  municipal  que  té  incidència  en  la  via
pública,  els  recordatoris  al  comportament  cívic  en  són  implícits.  En resposta  concreta  a  la
pregunta del Grup Municipal Popular, en relació a les campanyes i accions de neteja i civisme
en la temàtica centrada en l’incivisme amb els propietaris del gossos, donar com a referència,
entre d’altres, a les accions engegades per part del govern de l’ampliació de la flota de neteja de
la  via  pública  amb  un  vehicle  especialitzat  en  la  neteja  d’orins  dels  gossos  i  recollida
d'excrements,  a la Passejada Cívica Canina, jornada centrada en la tinença responsable dels
gossos,  i  el  BAN que  la  nostra  alcaldessa  va  aprovar  sobre  el Plà  de  Xoc  per  la  Tinença
Responsable d’Animals. Els missatges per xarxes socials i per panells electrònics són habituals
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així  com inclosos dins d'altres elements com pot ser  el  planell  turístic d'estiu per promoure
l'acció cívica a la sorra i l'aigua de les nostra franja marítima, etc. Aprofitem doncs la pregunta
en qüestió per avançar la propera campanya de Civisme, dissenyada i engegada tot just aquests
dos últims mesos, de novembre i desembre, i que sortirà a la llum durant el primer trimestre del
proper  any,  basada  entres  grans  eixos,  precisament  tots  basats  en  la  tinença  responsable
d’animals de companya, en la responsabilitat de mantenir neta la ciutat recollint defecacions i
tractant els orins per part dels propietaris dels animals, la obligatorietat de tenir-los degudament
censats, i la responsabilitat en la convivència animal dels mateixos vers els seus conciutadans.

10 –    DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL DE GSSP
MOCIÓN  A  FAVOR  DE  LA  RETIRADA  DE  LA  INTERVENCIÓN  DEL
AYUNTAMIENTO DE MADRID POR PARTE DEL MINISTERIO DE HACIENDA Y
EN APOYO DE LA PROPUESTA DE MODIFICACIÓN DE LA REGLA DE GASTO 
 
El Ministerio de Hacienda envió el pasado 27 de octubre una carta al Ayuntamiento de Madrid
comunicando que no podía aprobar el Plan Económico Financiero (PEF) presentado a no ser
que la corporación incluyera recortes de gasto porcuantía de 238 millones en 2017 y 243 en
2018. Esto supone que el Ministerio revisará cada semana las cuentas del Ayuntamiento de
Madrid hasta que se apliquen los mencionados recortes. En caso de que el gobierno madrileño
no acate las exigencias el ministro amenaza con imponer medidas coercitivas de mayor dureza. 
 
El Ayuntamiento de Gavà quiere mostrar su rechazo ante esta medida que considera claramente
discriminatoria y de dudosa base jurídica e instar a llevar a cabo una modificación del diseño y
la aplicación de la regla de gasto. 
 
Hemos  de  recordar  que  el  Gobierno  se  comprometió  al  inicio  del  año  con  laFederación
Española de Municipios y Provincias (FEMP) a revisar la regla de gasto para evitar que fuese
tan restrictiva con el superávit de las corporaciones. Aunque hasta la fecha no se ha conseguido
ningún avance, Hacienda asume el compromiso de dar más flexibilidad a los ayuntamientos con
una reforma de la regla de gasto. Por este motivo sorprende más que haya decidido intervenir
los pagos de Madrid cuando está cerca de modificar la normativa. 
 
El  Ministerio  de  Hacienda  basa  su  argumentación  en  que  elAyuntamiento  de  Madrid  ha
utilizado un cálculo erróneo de la  Regla  de Gasto.  Lo cierto  es  que este  Ayuntamiento  ha
utilizado  el  procedimiento  que  viene  recogido  en  el  artículo  12.1  de  la  Ley  Orgánica  de
Estabilidad Presupuestaria y Sostenibilidad Financiera y es el que se utiliza en la aplicación
informática del propio Ministerio. De hecho en las anteriores comunicaciones al Ayuntamiento
el Ministerio siempre dio por bueno el cálculo utilizado. 
 
El Ayuntamiento de Madrid ha presentado ya tres Planes Económicos Financieros, exactamente
como marca la ley en caso de vulneración de la regla de gasto. Hay que tener en cuenta que la
regla no es el fin en sí mismo, sino un medio que garantice la estabilidad presupuestaria. El
Ayuntamiento además hizo Acuerdos de No Disponibilidad por valor de 238 millones el pasado
abril como requirió el Ministerio. Exactamente la misma cantidad que el Ministerio exige que se
recorte de nuevo. No es casualidad. El Ministerio asegura que en realidad no se cumplen los
Acuerdos  de  No  Disponibilidad  Es  falso.  Esos  acuerdos  siguen  vigentes  y  el  dinero
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correspondiente del Presupuesto está inmovilizado. Lo que ocurre es que se ha encontrado otra
fuente de financiación, el remanente de tesorería, para ejecutar las actuaciones que debieron
retirarse del  presupuesto.  Las  Inversiones  Financieramente  Sostenibles emprendidas con ese
remanente son absolutamente legales y no computan en regla de gasto. El Ministerio puede
pedir que se inmovilice dinero pero no que se dejen de hacer inversiones concretas. 
 
La situación económica y de cuentas públicas tiene el Ayuntamiento de Madrid se concreta en
que ha registrado importantes superávits (más de 1.000 millones de euros en el año 2016), el
16% del total de todas las corporaciones locales. Se ha incrementado el esfuerzo inversor en un
102% y la inversión social en un 74%. Madrid ha reducido su deuda en 2.070 millones de euros,
lo  que  supone  una disminución  del  37% mientras  que  al  mismo  tiempo,  la  Comunidad  de
Madrid la ha incrementado en 5.461 millones de euros, es decir, un 20% más que en junio de
2015. 
 
El  trato discriminatorio es más que evidente:  la administración central,  de cuyas  cuentas es
responsable Montoro, ha incumplido sistemáticamente no sólo la regla de gasto sino también la
estabilidad  presupuestaria  y  no  ha  tomado  ninguna  medida  de  corrección,  vulnerando  lo
prometido a Bruselas. Lo mismo ha ocurrido con tantas otras comunidades autónomas y en
especial en la propia Comunidad de Madrid. Son muchos los Ayuntamientos incumplidores de
las reglas fiscales que están gobernados por el PP y que no sufren la hostilidad que recibe
Madrid. 
 
Desde el punto de vista político, es imprescindible promover una reforma de la Ley Orgánica
2/2012, de Estabilidad Presupuestaria y Sostenibilidad Financiera, que modifique la regulación
de la Regla de Gasto, de modo que permita a las Corporaciones Locales que cumplen con los
criterios  de  estabilidad  presupuestaria  y  sostenibilidad  financiera,  dedicar  los  recursos  que
obtienen a mejorar la vida de la gente, ampliando la prestación de los servicios públicos de su
competencia, en vez de verse obligados a utilizar sus ingresos extraordinarios a devolver la
deuda. En concreto, en línea con la Proposición de Ley presentada por el Grupo Parlamentario
Unidos  Podemos-  En  Comú  Podem  En  Marea  en  el  Congreso  de  los  Diputados  y  de  la
Proposición No de Ley aprobada en la Comisión de Hacienda del Congreso el pasado lunes 13
de noviembre, debería eximirse de la aplicación de la regla de gasto a las Entidades Locales que
presenten cuentas públicas saneadas, entendidas estas como aquellas que presenten superávit o
equilibrio presupuestario, tengan un nivel de deuda inferior al 110% de los recursos corrientes y
mantengan un plazo medio de pago aproveedores inferior a los 30 días. 
 
Es  igualmente  imprescindible  que  para  el  2018  el  Gobierno  apruebe  antes  del  inicio  del
ejercicio la prórroga de la aplicación de las reglas contenidas en la disposición adicional sexta
de  la  Ley Orgánica  2/2012,  de  27  de  abril,  de  Estabilidad  Presupuestaria  y  Sostenibilidad
Financiera (LOEPSF) que permite la reinversión destinar los remanentes de tesorería a financiar
inversiones financieramente sostenibles y que, posteriormente, modifique de manera definitiva
la legislación en ese mismo sentido. 
 
Hay que llamar la atención sobre el hecho de que las corporaciones locales son las que han
aportado más a la reciente reducción del  déficit  público (superávit  de l0,6% del  PIB de las
CCLL, frente a un déficit  del 0,8%, el 1,6% y el 2,5% de las Comunidades Autónomas, la
Seguridad Social y la Administración Central, respectivamente, en 2016). Ello a pesar de que
los ayuntamientos presentan unos niveles de gasto y deuda sustancialmente inferiores a los de
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las CCAA y el Estado (2,9% de deuda local sobre el PIB frente a un 99,4% del PIB de total de
deuda pública en 2016). Si comparamos con los datos de las corporaciones locales en promedio
de la UE también demostramos mejores cifras (0,6% del PIB de superávit en el caso español vs.
0,1%  en  la  media  europea).  Eso  impide  que  los  ayuntamientos  se  acerquen  al  grado  de
prestación de servicios públicos de su competencia que hay en el resto de Europa. 
 
De  hecho,  tal  y  como explica  la  misma  AIReF,  la aplicación de la  regla  de gasto es  muy
diferente  al  resto  de  la  Unión  Europa  donde,  la  regla  se  aplica  al  conjunto  de  las
administraciones públicas, no a cada una de ellas por separado, como en nuestro país; es un
indicador más del objetivo de estabilidad presupuestaria a medio plazo, no un objetivo anual de
obligado cumplimiento, como aquí; y su incumplimiento no conlleva sanciones, como las que
Montoro se empeña en aplicar a nuestros ayuntamientos. 
 
Por todo esto, el grupo municipal de Gavà, Sí se puede propone al Ayuntamiento de Gavà la
adopción de los siguientes 
 
ACUERDOS: 
 
Primero.-Instar  al  Ministerio  de  Hacienda  a  retirar  la  intervención  de  las  cuentas  del
Ayuntamiento de Madrid, por resultar una medida discriminatoria y exceder lo establecido por
la  normativa  vigente,  con  la  única  pretensión  de  castigara  un  ayuntamiento  que  está
demostrando, como tantos otros, que es prioritario poner la Hacienda Local y la economía al
servicio de la mayoría social y los intereses generales de los ciudadanos/as. 
 
Segundo.-Apoyar  la  Proposición  de  Ley  presentada  por  el  Grupo  Parlamentario  Unidos
Podemos En Comú Podem-En Marea en el Congreso de los Diputados y de la Proposición No
de Ley aprobada en la Comisión de Hacienda del Congreso el lunes 13 de noviembre en las que
se propone eximir de la aplicación de la regla de gasto a las Entidades Locales que presenten
cuentas públicas saneadas. 
 
Tercero.-Instar al Gobierno a aprobar la prórroga de la aplicación de las reglas contenidas en la
disposición  adicional  sexta  de  la  Ley  Orgánica  2/2012,de  27  de  abril,  de  Estabilidad
Presupuestaria  y  Sostenibilidad  Financiera  (LOEPSF)  y  llevar,  posteriormente,  una
modificación definitiva de la legislación en ese mismo sentido. 
 
Cuarto.-Trasladar este acuerdo a los grupos políticos del  Congreso de los Diputados, a los
grupos políticos del Parlament de Catalunya, al Gobierno de España y al de la Generalitat de
Catalunya, a los Consejos Comarcales y los ayuntamientos colindantes a nuestra ciudad. A la
Secretaría de Estado de Presupuestos y Gastos de lMinisterio de Hacienda y Función Pública. A
las Asociaciones o Federaciones de Municipios de Catalunya 
 
Quinto.-Comunicar este acuerdo atoda la ciudadanía a través detodos los medios municipales:
televisión, prensa digital y en papel, radio, internet y cualquiera otro medio de comunicación
municipal. 
 
La declaració política va ser aprovada per quinze (15) vots a favor (8 PSC, 3 ERC, 2 GSSP I 2
CiU ), sis (6 ) en contra (4 C's i 2 PP) i cap abstenció, donant-se per tant el vot favorable de la
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en
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aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley
7/1985,  de 2 de abril,  Reguladora de las Bases del Régimen Local,  i  l’art.  114.1 del  Decret
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim
local de Catalunya.

---------

Un cop realitzada  la lectura de la Declaració Política per part del  Sr. Miguel Herrera,  de
GSSP,  intervé, per part de grup municipal del CiU, el Sr Antoni Rafanell que manifesta que el
seu grup votarà a favor, ja que creuen que l'Estat es dedica a  imposar un 155 encobert, com a
Catalunya.

A continuació intervé, pel grup municipal del PP, el Sr. Josep Llobet, que manifesta que llegira
una noticia del Ais de 19 de desembre de 2017: « Carmena destituye al concejal de Economia y
Hacienda Sanchéz Mato por el plan de ajuste, seis ediles de ahora Madrid dejan el Pleno durante
la voración del documento que se aprueba gracias a los votos del partido popular». Afegeix que
el que hauría de fer GSSP es sol·licitar la dimissió de la Sar. Carmena.

Per Grup Municipal d'ERC intervé la Sra. Marta Jiménez,  per informar que el seu grup votarà a
favor, ja que consideren que  l'exemple explicat demostra com des del Govern central es fa una
aplicació arbitraria de la llei, més enllà de la lletra i de l'esperit de la llei. Afegeix que  a Gavà
també hem patit aquesta llei, que ens ha obligat a endeutar-nos per adquirir bens, que se podien
haver-hi pagat perfectament amb el romanent existent, cosa que, per altre banda, no deixa de ser
un  desviament6 encobert de recursos públics cap les entitats financeres,  ja que s'obliga a les
entitats a endeutar-se i pagar uns interessos per adquirir bens i prestar serveis, que podien fer
amb els seus recursos. 

Pel grup municipal C's  intervé el Sr.  Miguel Angel  Ibáñez per manifestar que el seu grup
municipal esta d'acord en que cal modificar la regla de despesa, que actualment els ajuntaments
que fan estalvis acaben ser penalitzats,  i considera que això no és lògics, però que el camí que
els resta és presentar  propostes a  través dels  seus  representants  al  Congrés,  dintre  del  grup
específic que treballa en aquest tema concret, cosa que van fer al mes de gener d'enguany, unes
que requerien modificacions legals i  altres no.  Afegeix que  hi  ha punts en els  que podien
coincidir, però en altres no. De tota manera, el seu grup considera que el camí a seguir és el de
fer propostes a l'organisme que té la capacitat legal de fer la modificació,  i que si bé, es diuen
«Unidos Podemos» , el seu grup considera que es possible que puguin, però això de «Units» és
una  mica  difícil,  entre  «mareas»,  «cercles»,  «grups»  etc.,  com prova  la  situació,  una  mica
còmica, viscuda a l'Ajuntament de Madrid fa poc dies; per això el seu vot serà en contra.

Intervé a continuació, pel grup municipal socialista, el Sr. Miquel- Àngel Díaz, per manifestar
que el seu grup votarà a favor, però vol aclarir que no estan en contra de la regla de despesa,
però si volen flexibilitzar-la,. Considera que els ajuntaments estan fen una bona feina, i són la
Federació de Municipis Espanyola i Catalana les que estan avisant al PP de que cal canviar les
coses, i que és fàcil de explicar a la ciutadania; els que fan bé les coses, si tenen superàvit
econòmic haurien de poder reinvertir en els seus ciutadans, cosa que ara no és possible. També
vol  comentar  la  cultura  política  difosa  per  alguns  partits  polítics  de  que  els  ajuntaments
despilfarren,  quant  ha estat  al  contrari,  els  problemes  econòmics  han anat  en primer  lloc  a
l'Estat, el segon lloc a les Comunitats autònomes, i els que s'han esforçats son els Ajuntaments, 
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Torna a intervenir el ponent, Sr. Herrera per agrair els al partits polítics que els recolzen, que
recolzen als ajuntaments i a la gent. Afegeix que que considera que el nivell de ple és molt baix
i que no faran res més elevat, no sigui que no s'entengui. Adreçant als grups municipals del PP i
de  C's  manifesta  que,  com sempre,  voten  en  contra  dels  ajuntaments,  de  la  gent  i  de  les
polítiques socials.  Específicament  al  grup del  PP li  diu que la destitució ha estat  perquè el
regidor no volia aprovar les noves comptes, que són les del Sr. Montoro; com no volia anar al
Ple,  la  Sra.  Carmena li  va demanar  que hi  anés i  si  no presentés la dimissió o el  cessaria.
Finalitza la seva intervenció dient als senyors  del PP que deixen de mentir i  de robar; i en
general per aquell que consideren que han recolzat el 155, els diu que no.

 Per al.lusions torna a intervenir el Sr. Ibáñez, que manifesta que no és que es sentin al.ludits,
però li demana al portaveu de GSSP que  retiri  pa frase de « un baix nivell  a aquest Ple»,
considera que aquesta camara necessita el respecte de tothom, començant pel seus membres.

El Sr Herrera contesta que no retira la seva frase.

11 –   DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D'ERC EN 
SUPORT ALS DOCENTS DE L'ESCOLA CATALANA
 
Rebutgem  els  atacs  que  ha  rebut  l’escola  catalana  i  que  apunten  directament  als  centres
educatius  i  als  seus  docents,  per  boca del  ministre  d’Afers  Exteriors,  Alfonso,  Dastis  i  del
ministre  d’Educació,  Íñigo  Méndez  de  Vigo,  entre  d’altres  personalitats,  així  com  alguns
polítics de partits de dreta.
 
Aquests atacs no tenen cap fonament real, es basen en proves que no tenen a veure amb l’escola
(per  exemple,  s’usen imatges  de manifestacions i  esdeveniments  realitzats  al  carrer  que res
tenen a veure amb l’escola) o usen de forma esbiaixada continguts de TV3, concretament del
programa Info-K, que es caracteritza per la seva neutralitat informativa i per posar a l’abast dels
infants la complexitat social de forma didàctica i equànime.
 
Així mateix, s’usa un vídeo d’una escola de Cambrils, de fa tres anys, que commemorava uns
fets històrics i reals viscuts a la ciutat en època moderna.En definitiva, s’usen arguments falsos
per justificar un suposat adoctrinament de l’escola públic que ni existeix ara ni ha existit mai.
 
Reiterem el compromís amb l’escola catalana com a eina clau per a la cohesió social, la igualtat
d’oportunitats i la qualitat educativa, i l'arrelament comunitari a través del coneixement de la
història local, a través del consens que hem construït els darrers 30 anys.Durant aquest període
de temps, els professionals de l’educació han exercit amb vocació i passió la seva tasca docent,
oferint als infants i joves les eines necessàries per desenvolupar-se en la vida adulta. Ho han fet
transmetent  els  valors  de  la  democràcia,  del  respecte,  de  la  diversitat,  de  diàleg  i  de  la
tolerància.
 
Al  llarg  de  tots  aquests  anys,  els  alumnes  catalans  han  assolit  els  objectius  lingüístics  del
coneixement de les dues llengües oficials del nostre país, el català i el castellà. En aquest segon
cas, fins i tot milloren la mitjana estatal per sobre de comunitats monolingües, dades del mateix
ministeri  d’educació  de  l’Estat.  Són  els  mestres  i  professors  els  que  han  de  determinar
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pedagògicament  com  assolir  els  objectius  lingüístics.  Fins  a  dia  d’avui  s’ha  demostrat  la
validesa d’aquesta tasca docent.
 
Malgrat tot, des de l’Estat fa anys que hi ha una ofensiva contra la nostra llengua: s’han eliminat
hores lectives de català a través de sentències judicials i s’han substituït les raons pedagògiques
més bàsiques i fonamentals per criteris jurídic-polítics arbitraris i sense fonament pedagògic.
Ara, el setge s’estreny més i se senten afirmacions falses, infundades i amb la voluntat clara
d’enganya r i manipular l’opinió pública.
 
Per  tots  aquests  motius,  el  grup  d’Esquerra  Republicana  a  l’Ajuntament  de  Gavà  proposa
d’adopció dels següents
 
ACORDS
 
Primer. Manifestar el suport als docents que vetllen, amb estima i passió pel desenvolupament
integral  dels  nostres  infants  i  joves,  agrair-los  la  seva  dedicació  i  encoratjar-los  a  seguir
realitzant la seva tasca amb la mateixa determinació de sempre.
 
Segon.Demanar la rectificació dels ministres Dastis i Méndez de Vigo, així com als polítics que
difonen odi  contra els  docents de l’escola catalana,  i  la  disculpa pública d’aquells  dirigents
polítics i mitjans de comunicació que han mentit deliberadament.
  
Tercer.Manifestar el suport a les institucions catalanes en la presa de decisions que garanteixin
preservar el model històric d’escola catalana davant la voluntat clara de desprestigiar l’escola i
justificar una futura intervenció de l’Estat.
 
Quart.Comunicar  aquest  acord  a  Somescola.cat,  als  centres  educatius  del  municipi,  a
l’Associació Catalana de Municipis, a la Federació de Municipis de Catalunya, a l’Associació
de  Municipis  per  la  Independència,  al  departament  d’Ensenyament  de  la  Generalitat  de
Catalunya i als directors i directores de les escoles i instituts de la ciutat.
 
La declaració política va ser aprovada per quinze (15) vots a favor (8 PSC, 3 ERC, 2 GSSP I 2
CiU ), sis (6 ) en contra  (4 C's i 2 PP),  i cap abstenció, donant-se per tant el vot favorable de la
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en
aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley
7/1985,  de 2 de abril,  Reguladora de las Bases del Régimen Local,  i  l’art.  114.1 del  Decret
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim
local de Catalunya.

---------

Un cop realitzada  la lectura de la Declaració Política per part del  Sr. Albert Massana,  d'ERC,
intervé, per part de grup municipal del CiU, el Sr Antoni Rafanell que manifesta que el seu grup
votarà a favor, ja que les lleis catalanes d'ensenyament s'han fet amb un gran consens, i amb
gran reconeixement internacional.

Pel grup municipal del PP intervé la Sra.- Mónica Pares, que es remet a la seva intervenció al
Ple anterior sobre un decret de l'alcaldia sobre la mateixa qüestió 
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Desprès intervé, pel grup municipal de GSSP, intervé el Sr. Miguel Herrera, que textualment
diu: «Suport als docents de l'escola catalana. Desde GSSP opinamos que en efecto las y los
docentes no adoctrinan a las niñas y niños, y por supuesto confiamos plenamente en el trabajo
que realizan. Nuestro voto será favorable.

A continuació, pel grup municipal de C's intervé el Sr. Miquel Àngel Ibáñez que manifesta que
quant  es  diu  suport  als  docents  de  les  escoles  catalanes,  en  realitat  es  vol  dir  suport  a  la
immersió lingüística, en el punt primer de la Declaració estan d'acord, a partir d'això, com  es
poden imaginar en total desacord,; quant a la declaració es parla de cohesió social, la confonen
amb uniformitat. Afegeix que cal que es llegeixen els informes Pisa, i miren la diferència de
rendiment segons la llengua materna dels estudiants; li crida l'atenció que no parlin de model
d'èxit,  que ja ho ha dit el Sr. Rafanell, però, en tot cas, no ho fan. Continua la seva intervenció
llegint unes línees sobre el dret a l'educació en la llengua materna: « El derecho a la educación
en  la  lenguas  materna  fué  articulado  internacionalmente,  como  derecho de  la  infancia  y  a
adolescencia, hace más de medio siglo, el primer documento que lo reconoce  es el elaborado
por la Unesco en 1953,  el  empleo de las lenguas vernáculas en la ensenñanza,  y todos los
documentos posteriores de esta institución inciden en la misma dirección; también especifica
este derecho la Convención sobre Derechos del Niño, aprobada por la Asamblea de General de
las Naciones Unidas en 1989, y ratificada por todos los países  miembros; este derecho,  como
especifíca la Unesco, no implica que todo el curriculum eescolar deba realizarse en la lengua
materna, pero si una parte significativa de él, y como periodo sensible, siempre se habla de la
primera infancia como periodo primordial por ser en el que se adquiere las habilidades lector-
escritores, las cuales determinan en mayor medida el futuro académico del alumno, y por ello la
etapa de escolarización que corresponderia en España a rpóximadamente a p3, p4 y p5, que es la
más altamente sensible  al proceso educativo de un niño». Continua dient que els seu grup no
vol un model històric, el que vol és sistema modern que respecti aquestes recomanacions, que
faci un model trilingüe i que sigui un model avançat, que disminuexi el fracàs  escolar i que
ensenyi com pensar, i no que es té que pensar. En relació a l'adoctrinament, manifesta que els
pot parlar de la festa de la dignitat, fantàstic, fins que s'arriba a l'aparta on es diu com s'ha de
venir vestits els nens i nenes, curiosament hauran de portar un detall de color groc, tothom sap
avui en dia a que s'identifica aquest color, i s'esta parlant d'una escola; un petit problema que val
un punt i mig, que cal plantejar i resoldre, al Col·legi Regina Carmel.li de Rubí: «el partit polític
C majúscula, I majúscula, apostrof s, és un partit mafiós, així que ha decidit comprar vots de
forma  fraudulenta,  Javi  Millan  ha  decidit  comprar  tres  vots  d'indecisos  i  cinc   vots  dels
alumnes,etc., cosa que poden interpretar com vulguin  Afegeix que  fa dos plens va oferir veure
als plens següents exemples d'adoctrinament a les escoles, i d'utilització política i partidista de
les escoles, es va respondre que no es podia fer, per la qual cosa va deixar tota la informació a
disposició de tots els grups municipals, un dels quals la va demanar, i li sorprèn que no es posi
cap exemple dels explicar en dubte. Continua dient que pot agradar o no; que  fa molts anys que
tots els vostès cridaven al carrer pel bilingüisme a l'escola, i quant arriben al poder  han anat just
a l'altre extrem, es tracta del que és millor pels nostre fils,per això defensen un model trilingüe,
que ensenyi a pensar, no a que pensar, i que no s'utilitzin les escoles  de manera partidista i
sectària, i solament espera que aquest model d'èxit no s'acabi copiant a Suècia o Finlàndia, ja
que perdrien més que guanyarien 

Després  intervé  el  Sr.  Miquel-Àngel  Diaz,  del  grup  socialista,  per  recordar  que  un  debat
semblant  es  va  produir  va  unes  sessions,  a  conseqüència  de un Decret  de  l'Ajuntament  de
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l'Alcaldía que es va sotmetre a la consideració dels diferents grups polítics sobre el tema de
l'adoctrinament en les escoles, i el seu grup municipal deia quatre conceptes que cal torna a
reproduir. Afegeix que  cal que  deixem fora de la política les escoles que no volen estar en el
debat partidista, en part per un tema històric ja que van ser els partits d'esquerres els que van
apostar per una sola escola catalana i els nacionalistes volien un model com el basc amb una
dualitat  d'escoles,  i  considera  que  no  va  anar  malament  com  prova  que  al  ple  es  parla
majoritàriament en català. Afegeix que no veu un adoctrinament general, més enllà de casos
puntuals, que al la part expositiva veuen exercici de cinisme, ja que el fet  posar a TV3 com
model de neutralitat informativa s'ha de posar en entredit. Insisteix en el model educatiu català,
que no veuen cap adoctrinament i que els seus veritables problemes son de retallades.

Torna a intervenir el ponent, Sr. Massana per informa que la seva declaració es basa en part en
la informació de la  memòria  que van agafar,  per  tant,  els  temes  del  programa de Infocat  i
l'escola de Cambrils són falses. Afegeix que s'ha comentat que TV3 no té neutralitat informativa
i que li agradaria saber que exemples es poden posar de les altres televisions, però tenen una
cosa molt clara, l'escola catalana no es toca, ja que és un model d'èxit, un model que ha estat
avalat per organismes internacionals,  és un dels grans actius de l'autogovern que ha permet
cohesionar un poble divers com el català, i permet l'equilibri social i mantenir l'ascensor social.
Afegeix que tenen una proposta republicana, que és un pacte nacional per l'educació, millorant
el finançament  i la inversió, com un dels pilars fonamentals de la República Catalana i del
progrés de tota la ciutadania, i per tant l'escola catalana no es toca i els docents tampoc .

12 –   DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP`MUNICIPAL DEL PSC EN
SUPORT AL DRET A MORIR DIGNAMENT
 
La declaració universal dels Drets Humans (1948) assenyala en el seu article primer que “tots
els essers humans neixen lliures i iguals en llibertat i en drets”. Una llibertat que no s¿ha de
perdre en cap moment de la vida, tampoc en el procés final que ens porta a la mort. 
 
La Constitució Española (1978), al seu article 10, afirma “la dignitat de la persona i el lliure
desenvolupament de la seva personalitat”. De nou, afirmem que aquesta dignitat i aquest lliure
desenvolupament no s¿han de perdre en el procés final que ens porta a la mort. 
 
No obstant això, l¿article 143.4 del Codi Penal espanyol encara penalitza, si bé rebaixant les
penes, a la persona que ajudés a morir a una altra “amb actes necessaris i directes per la petició
expressa, seriosa i inequívoca d’aquest, en el cas que la víctima patís una malaltia greu que el
conduís necessàriament a la mort (...)”. 
 
Catalunya ha desenvolupat una legislació pròpia sobre el dret a viure amb dignitat el procés de
la  mort,  concretada  en  la  Llei  21/2000,  de  29  de  desembre,  sobre  els  drets  d'informació
concernent la salut i l'autonomia del pacient, i la documentació clínica i el Decret 175/2002, de
25 de juny, pel qual es regula el Registre de voluntats anticipades. Aquests principis queden
també  ratificats  en  la  Llei  estatal  41/2002,  de  14  de  novembre,  norma  reguladora  de
l¿autonomia del pacient i de dret i obligacions en matèria d¿informació i documentació clínica.
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L´Estatut d´Autonomia de Catalunya del 2006, en el seu article 20, titulat “Dret a viure amb
dignitat  el  procés  de la  mort¿  diu que “totes  les  persones  tenen dret  a rebre  un tractament
adequat del dolor i cures pal·liatives integrals i a viure amb dignitat el procés de llur mort”. I
afegeix: “Totes les persones tenen dret a expressar llur voluntat d'una manera anticipada per tal
de deixar constància de les instruccions sobre les intervencions i els tractaments mèdics que
puguin rebre, que han d'ésser respectades (...)”.
 
La concreció d¿aquestes orientacions legals ha quedat reflectida en la pionera Carta de drets i
deures de la ciutadania en relació amb la salut i l’atenció sanitària (2001), revisada i aprovada
pel Departament de Salut el juny de 2015, que en el capítol d¿Autonomia i presa de decisions,
apartat 5.1.8., indica: “La persona té dret a viure el procés que s’esdevingui fins al final de la
vida segons la seva concepció de dignitat (...)”. 
 
En aquest context, la persona té dret a rebre una atenció de qualitat que promogui l’alleujament
del patiment, sigui físic,  psicològic, social o espiritual,  proveïda en l´entorn idoni (domicili,
hospital, etc.), i atenent les preferències de la persona. 
 
Quan es donen situacions de patiment insuportable i la persona, en plena possessió de les seves
facultats per decidir, expressa el seu desig de morir i sol·licita ajuda per fer-ho, té el dret a rebre
un tracte respectuós i que se li doni una resposta proporcionada a la intensitat d´aquest patiment.
Igualment, la persona té dret que els professionals sanitaris li facilitin les cures i els tractaments
necessaris per facilitar-li una mort digna i sense patiment, sempre dins del marc legal vigent.
Recentment, el 26 de gener de 2017, el Parlament de Catalunya va aprovar una Moció sobre el
Dret a Morir Dignament. Aquestes normatives i iniciatives, juntament amb el desenvolupament
dels programes de cures pal·liatives han suposat una millora al llarg dels darrers anys que no
podem ignorar. 
 
Malauradament  però,  l’experiència  de  l’Associació  pel  Dret  a  Morir  Dignament  (DMD),
obtinguda a partir de l’atenció personalitzada a centenars d'homes i dones al llarg dels darrers
anys, permet afirmar que massa persones continuen patint un sofriment innecessari al final de la
seva vida. Ja sigui per desconeixement d'aquestes lleis per una part del personal sanitari; per
desconeixement per part dels pacients i del seu entorn dels seus drets o de com exercir-los; per
la dificultat d'accés als equips de cures pal·liatives per desinformació d'una part del personal
sanitari  per  manca  de  recursos  suficients  per  atendre  a  tota  la  població;  o  ja  sigui  per  la
penalització de l’ajuda a morir de l¿article 143.4 del Codi Penal. I és que a Catalunya, menys de
l'1% dels catalans ha registrat un Document de Voluntats Anticipades (DVA) tot i que un 78%
de la societat dóna suport a la despenalització de l¿eutanàsia.
 
Per tant,  per aconseguir  eixamplar  el  dret  a morir  dignament  de la ciutadania,  és  necessari
despenalitzar l’eutanàsia, i en paral·lel impulsar les mesures que actualment permet la llei. Per
avançar  en  el  dret  a  la  mort  digna  també  és  necessària  la  presa  de  consciència  des  del
municipalisme i la seva implicació. Les administracions locals són les institucions més properes
a la ciutadania i, com a tals, han de jugar un paper important en la divulgació d’aquest dret des
de la convicció de que morir dignament és un dels drets humans i que els ajuntaments han de
vetllar per la seva defensa. 
 
Són per aquest motiu que el grups municipal del PSC proposa al Ple Municipal de l'Ajuntament
de Gavà l'adopció dels següents:
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ACORDS
 
PRIMER- Donar suport a que les institucions públiques impulsin accions a fi que es faciliti
informació  sobre  els  drets  de la  ciutadania  al  final  de  la  vida i  el  Document  de Voluntats
Anticipades (DVA).
 
SEGON.-  Instar  al  proper  Parlament  de Catalunya  a  simplificar  el  tràmit  del  DVA per  tal
d¿oferir  a  la  ciutadania  la  possibilitat  de  signar  el  document  davant  del  funcionarat  públic
municipal a Catalunya.
 
TERCER.- Instar al Congrés del Diputats a regular la despenalització de l’eutanàsia.
 
QUART.- Donar trasllat d´aquesta acords a l’Associació pel Dret a Morir Dignament (DMD),
al Parlament de Catalunya i al Congrés del Diputats. 
 
La declaració política va ser aprovada per catorze (14) vots a favor (8 PSC, 3 ERC, 2 GSSP i 1
CiU  -Sr.  Rafanell-  ),  dos  (2)  en  contra  (2PP)  i  cinc  (5)  abstencions  (4  C's  i  1  CiU  -Sr.
Castellano-), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que
negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment– a la sessió (21), quòrum
que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las
Bases del Régimen Local, i  l’art.  114.1 del  Decret  legislatiu 2/2003, de 28 d’abril,  pel qual
s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

 

----------

Un cop realitzada  la lectura de la Declaració Política per part del Sr. Miquel- Àngel Díaz,  del
PSC,  intervé, per part de grup municipal del CiU, el Sr Ramon Castellanos  per manifestar la
defensa de viure amb dignitat el procés de la mort, tal com indica l'estatut d'autonomia, el drets
de les persones a rebre un tractament adequat del dolor i cures pal.liatives integrals i a viure
amb dignitat el procés de llur mort, a que totes les persones  tenen dreta expressar llur voluntat
d'una manera anticipada per tal de deixar constància de les instruccions sobre les intervencions i
els tractaments mèdis que puguin rebre.  Però, afegeix, que al  tema de l'eutanàsia,  dolorós i
delicat,  li  cal  una legislació i  una informació detallada,  que en aquest  moment  no hi  és;  la
legislació  que  hauria  de  acompanyar  la  despenalització  de  l'eutanàsia  hauria  d'especificar
aspectes, i davant la seva absència, per prudència   els vots emesos haurien de ser segons la
consciència dels regidors, per sobre de qualsevol posicionament ideològic dels seus grups o
partits,   per  la  qual  cosa  anuncia  que  hi  haurà  una  diferencia  de  vot  dintre  del  seu  grup
municipal, a favor el Sr. Rafanell i abstenció el seu. 

Pel grup municipal del PP intervé la Sra.- Mónica Pares, que textualment diu: « El nostre vot
serà negatiu en aquesta declaració política.Ho serà pel fons, perquè nosaltres defensem la vida
des de la seva concepció i fins al final dels seus dies, amb una vida digna però no amb una mort
posada en mans de la voluntat humana.Però també ho farem per les formes o al menys,  pel
context i és que en el darrer plenari del any, el dia que la ciutat inaugura el Pessebre com la
màxima expressió del sentit del Nadal, encara en època d'advent que vol dir esperança i vida, no
trobem encertat el seu debat avui.
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Desprès intervé, pel grup municipal de GSSP, intervé el Sr. Miguel Herrera, que s'alegra que el
PSC porti aquest tema, encara que és peculiar que el portin abans de nadal, i que el seu grup
municipal votará a favor.

A continuació intervé el Sr.  Andreu Pérez, d'ERC, que anuncia el seu vot favorable, ja que
creuen en una mort digna, ja que, en cas contrari,  tot es deixa en mans dels equips mèdics o
dels familiars,  i parla en nom propi, ja que ho ha patit en la seva pròpia família amb el seu pare,
per la qual cosa votaren favorablement. 

A continuació, pel grup municipal de C's intervé el Sr.Francisco Gavilan per manifestar que C's
ha estat el primer partit que ha portat al Congrés una llei per garantir els drets i la dignitat de les
persones en el procés final de la vida, que va ser aprovada per la majoria des grups de la camara
de representació de tots els espanyols, C's creu que la  prioritat passa per aconseguir una llei
humanitària a tota España, que sigui de consens, que asseguri a tots els espanyols els seus drets i
una assistència de qualitat fins els seus últims dies, ningú ha de morir amb dolor, ningú pot
imposar un sofriment innecessari. Continua dient que actualment existeix en comunitats que
disposen d'una normativa sobre la mort digna,  la política útil va més enllà, cal aconseguir que
els ciutadans, i en aquest cas els pacients, notin millores reals i efectives, hem de   tenir una llei
bàsica a fins i efectes de que el dret a morir amb dignitat abasti, en condicions d'igualtat,  a tots
els espanyols, visquin a la comunitat o visquin. Afegeix que el projecte de llei de C's  es va
introduït al punt 53 de l'acord d'investidura, que diu:» aprobar una ley que regule las politicas
que permitan una muerte digna de las personas en el proceso de final de su vida, en el derecho
que sea ajudades con los  cuidados paliativos que eviten el sufrimiento en casos de enfermedad
no tratable» Per tot això anuncia que el seu grup municipal votarà abstenció, ja que considerà
que el dret a una mort digna transcendeix més enllà d'una mort digna.

----------

Esgotats els assumptes a discutir, la Sra. Alcaldessa-presidenta dóna per acabada la sessió essent
les  20 hores i 3 minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el Secretari en dono fe.

L'Alcaldessa

[SIGNATURE_FIELD_02]

 El Secretari general              

[SIGNATURE_FIELD_01]
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